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1. Vispārīgā kompetence, apņemšanās darboties Eiropas labā un neatkarība 

Kādi jūsu personiskās kvalifikācijas un pieredzes aspekti ir svarīgākie kļūšanai par komisāri un vispārīgo Eiropas 
interešu virzīšanai, it sevišķi jūsu potenciālās atbildības jomā? Kāds būs jūsu pienesums Komisijas politisko 
vadlīniju īstenošanā? Kā jūs veicināsiet un īstenosiet dzimumu jautājuma integrēšanu visās jomās, kas ietilpst jūsu 
portfelī? Kā jūs integrēsiet jauniešus savas atbildības jomās? 

Kādas garantijas varat dot Parlamentam, ka darbosieties neatkarīgi; kā nodrošināsiet, ka neviena no darbībām, 
ko esat veikusi, veicat vai veiksiet, nemetīs ne mazāko ēnu pār jūsu darbību Komisijā? 

 

Kādi jūsu personiskās kvalifikācijas un pieredzes aspekti ir svarīgākie kļūšanai par komisāri un vispārīgo Eiropas 
interešu virzīšanai, it sevišķi jūsu potenciālās atbildības jomā?  

Man ir personīga pieredze, kā ir dzīvot bez Eiropas Savienības un ar to – bez brīvības un ar to. Tā mani kā cilvēku 
ir dziļi ietekmējusi un devusi man nelokāmu apņēmību aizstāvēt un virzīt Eiropas vērtības un vispārīgās intereses 
tik labi, cik vien spēju. 

Kad Igaunija 1991. gadā atbrīvojās no padomju okupācijas, es piedzīvoju diktatūras krišanu un pārveidojošo, bet 
sarežģīto procesu, kā tiek atjaunota brīvība, demokrātiskas attiecības starp iedzīvotājiem un valsti, tiesiskums un 
brīva tirgus ekonomika. Lai cik grūts bija šis process, katra igauņa stingra nostāja tomēr bija, ka no pagātnes 
šausmām ir jāatbrīvojas. Es skaidri apzinos, cik liela ir nepieciešamība šodien sargāt to, ko esam izveidojuši, 
vērtības, kas pastāv Eiropā un uz kurām balstās Eiropas Savienība. Kā Savienības Augstā pārstāve ārlietās un 
drošības politikas jautājumos / Eiropas Komisijas priekšsēdētājas vietniece es ar visu sirdi un dvēseli aizstāvēšu 
Eiropas Savienības vērtības un vispārīgās intereses. 

Profesionāli mana pirmā saskarsme ar Eiropas politiku bija kā juristei, kas specializējas Eiropas konkurences 
tiesībās. Mans pēdējais amats šajā profesijā bija partnere advokātu birojā – tas ir apliecinājums ne tikai manām 
zināšanām par konkurences politiku un advokātes prasmēm, bet arī manām vadītājas spējām. Šo prasmi es 
turpināju pilnveidot lektores amatā Igaunijas Biznesa skolā. Šī agrīnā pieredze līderes lomā man palīdzēja kļūt par 
tādu cilvēku, kāds es šodien esmu – ar stingru pārliecību, ka svarīgas jebkura līdera, īpaši diplomātijas jomā 
strādājoša, īpašības ir empātija, laipnība un līdzjūtība. 

Kad mani 2014. gadā ievēlēja Eiropas Parlamentā, es jau biju strādājusi Igaunijas parlamentā un biju intelektuāli 
sagatavota politiskai karjerai Eiropā. Pozitīvu ietekmi noteikti atstāja tas, ka mans tēvs bija Eiropas komisārs. 
Tomēr arī savā Parlamenta deputātes pilnvaru laikā es ieguvu zināšanas, kuras es uzskatu par būtiskām AP/PV 
amatam. Piemēram, būdama Rūpniecības, pētniecības un enerģētikas komitejas (ITRE) locekle, es vadīju 
Parlamenta darbu pie sešiem svarīgiem ziņojumiem, to vidū par digitālā vienotā tirgus stratēģiju un tiesību aktiem 
par muitas noteikumu pārkāpumiem un sankcijām. Abos gadījumos bija jāstrādā ar dažādām politiskajām grupām 
un pāri valstu robežām, lai panāktu saskanību, kas atspoguļo dažādos ES dalībvalstu uzskatus pareizajā līdzsvarā, 
vienmēr paturot prātā Eiropas pilsoņu intereses. Kad mani ievēlēja par premjerministri, es atgriezos Igaunijā ar 
jaunu izpratni par Igaunijas kā Eiropas Savienības dalībvalsts atbildību un savu personīgo atbildību aizstāvēt 
Igaunijas vietu Eiropas Savienībā.  
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Mana valdība vadīja Igauniju daudzās krīzēs, arī Covid-19 pandēmijā un enerģijas cenu satricinājumos, kuri 
Baltijas reģionu skāra īpaši smagi. Papildus tam, ka esmu pierādījusi, ka esmu efektīva krīzes pārvaldītāja, es īpaši 
lepojos ar pozitīvo progresu, ko tajā laikā panācām citās jomās: viendzimuma laulību legalizēšana 2023. gadā, 
neraugoties uz ievērojamo pretestību, un jaunas Klimata ministrijas izveidošana un atjaunīgās enerģijas ražošanas 
paplašināšana, izvirzot vienu no vērienīgākajiem mērķiem Eiropas Savienībā attiecībā uz elektroenerģijas 
ražošanu zaļās pārkārtošanās vajadzībām. Es apņēmīgi turpināju neatlaidīgi aizstāvēt Eiropas vērtības, tostarp 
pamattiesības un līdztiesību visiem. Šo apņēmību izjūtu ik dienu. 

Mans premjerministres mandāts arī deva daudz iespēju sadarboties ar starptautiskajiem partneriem, un pēdējos trīs 
gadus es esmu pavadījusi daudzpusējas augsta līmeņa diplomātijas vidē, piedaloties apspriedēs NATO un ES 
iekšienē un pārstāvot Igauniju pasaules mērogā augsta līmeņa samitos un sanāksmēs. Šī pieredze man ārkārtīgi 
noderēs turpmākajās gaitās. Gan manas politiskās karjeras sākums, tiecoties panākt saskaņu Igaunijas parlamenta 
deputātu vidū, gan kopīgas valodas meklēšana Eiropas Parlamenta deputātu vidū, gan dalībvalstu un starptautiska 
līmeņa kompromisu rašana man palīdzēja veidot manu tagadējo dziļo izpratni par to, kā vadīt sarežģītas augsta 
līmeņa apspriedes, vienlaikus delikāti līdzsvarojot valsts prioritātes ar plašāku Eiropas kontekstu.  

Drošība Eiropā man ir dziļi personīgs temats, jo es nāku no valsts, kura jau sen ir paudusi pārējai pasaulei to, ka 
Krievijas imperiālistiskās tieksmes joprojām ir dzīvas. Tomēr es cieši uzskatu, ka pūles ir jāpieliek ikvienai valstij, 
neatkarīgi no tā, cik tuvu naidīgiem kaimiņiem tā atrodas. Vien gadu pēc Krievijas iebrukuma es uzstāju, ka 
Igaunijas aizsardzības izdevumi ir jāpalielina virs 3 % no IKP, vienlaikus es arī panācu, ka Igaunija kļuva par 
vienu no tām valstīm, kuras proporcionāli visvairāk dod līdzekļus Ukrainai. Es gribēju, lai Igaunija rāda priekšzīmi. 
Arī tāpēc es pastāvīgi aicināju panākt ciešāku ES iesaisti, veidot kopēju nostāju attiecībā uz atbildību par tiem 
noziegumiem, kurus Krievija izdara tās īstenotajā agresijas karā pret Ukrainu, un izlietot iesaldētos Krievijas 
aktīvus par pamatu atjaunošanas centieniem, kā arī virzīju “miljons lādiņu” iniciatīvu, lai nodrošinātu munīciju 
Ukrainai. Vienota Eiropa ir mūsu stiprākā aizsardzība pret Krievijas agresiju un labākā aizstāvība Eiropas pozīcijai 
pasaulē. Eiropai ir jārāda priekšzīme. 

Šīs ir tās prasmes, ar kurām es stāšos šajā amatā, ja mani tajā apstiprinās, apvienojumā ar dedzīgu personīgo 
apņemšanos nodoties Eiropas nākotnei un Eiropas kā pasaules līdera panākumiem. 

Kāds būs jūsu pienesums Komisijas politisko vadlīniju īstenošanā? Kā jūs veicināsiet un īstenosiet dzimumu 
jautājuma integrēšanu visās jomās, kas ietilpst jūsu portfelī? Kā jūs integrēsiet jauniešus savas atbildības jomās?  

Ja mani apstiprinās, mana prioritāte kā kolēģijas loceklei un Komisijas priekšsēdētājas vietniecei būs sniegt būtisku 
ieguldījumu Komisijas politisko pamatnostādņu īstenošanā. Mans kompass būs šīs pamatnostādnes un mana 
pilnvarojuma vēstule. Es strādāšu pie stratēģiskākas, uzstājīgākas un vienotākas ārpolitikas un drošības politikas, 
kas būtu piemērota pašlaik pasaulē esošo problēmu risināšanai, un ES vērtību un interešu popularizēšanas. Es 
stiprināšu ES drošību un aizsardzību, vienlaikus ieviešot stratēģiskāku pieeju mūsu kaimiņattiecībām un 
partnerībām. Es sekmēšu mūsdienīgu un vienotu ārpolitiku. Pilnībā ievērojot koleģialitāti, es sadarbošos ar katru 
kolēģijas locekli, lai nodrošinātu, ka mēs kopīgi īstenojam Komisijas prioritātes.  

Esmu pārliecināta, ka dzimumvērīga politika un programmas un komandas, kurās valda dzimumu līdzsvars, sniedz 
efektīvākus un ilgtspējīgākus rezultātus. Es strādāšu pie tā, lai integrētu dzimumu līdztiesības aspektu mūsu ārējā 
darbībā, jo sieviešu līdztiesība ir ne tikai cilvēktiesību, bet arī veselā saprāta jautājums. Dzimumu līdztiesības 
rīcības plāns III (GAP III) joprojām ir galvenais satvars, ar ko nodrošināt, ka dzimumu līdztiesība tiek integrēta 
visā mūsu ārpolitikā.  

Eiropas jaunieši pieprasa ES rīcību miera saglabāšanā, starptautiskās drošības stiprināšanā un starptautiskās 
sadarbības veicināšanā. Es uzskatu, ka, dodot jauniešiem lielāku ietekmi un lomu ES politikas virzienu izstrādē, 
tiks stiprināta Eiropas demokrātija un sabiedrība. Es plānoju rīkot regulārus jaunatnes dialogus, lai uzklausītu 
jauniešu vajadzības un bažas, un pirmais dialogs notiks mana pilnvaru termiņa pirmajās 100 dienās.  

Kādas garantijas varat dot Parlamentam, ka darbosieties neatkarīgi; kā nodrošināsiet, ka neviena no darbībām, 
ko esat veikusi, veicat vai veiksiet, nemetīs ne mazāko ēnu pār jūsu darbību Komisijā? 

 

Es apņemos pēc apstiprināšanas priekšsēdētājas vietnieces amatā pilnībā ievērot ES Līgumu burtu un garu attiecībā 
uz neatkarības, pārredzamības, objektivitātes un pieejamības prasībām, kā noteikts Līguma par Eiropas Savienību 
(LES) 17. panta 3. punktā un Līguma par Eiropas Savienības darbību (LESD) 245. pantā. Es ievērošu pienākumu 
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glabāt dienesta noslēpumu, kā noteikts LESD 339. pantā. Es arī ievērošu Eiropas Komisijas locekļu rīcības 
kodeksu un tā noteikumus par interešu konfliktiem un izvairīšos no jebkādas nostājas vai situācijas, kas varētu likt 
apšaubīt manu neatkarību, objektivitāti un pieejamību Komisijai. Mana interešu deklarācija ir pilnībā aizpildīta un 
publiski pieejama, un izmaiņu gadījumā to ātri atjaunināšu. 

Kā bijusī Eiropas Parlamenta deputāte es jau esmu pierādījusi savu apņemšanos ievērot visaugstākos ētikas 
standartus un pilnībā ievēroju ES Līgumu burtu un garu, kā arī pienākumu rīkoties Eiropas interesēs. 

 

2. Portfelī iekļauto jautājumu pārvaldība un sadarbība ar Eiropas Parlamentu  

Vai varat apņemties, ka pienācīgi informēsiet Parlamentu par savu darbību un jums pakļauto dienestu darbu? Kā 
jūs izprotat to, ka jūsu darbība ir pakļauta Parlamenta pārraudzībai? 

Ko savā pilnvaru termiņā gatavojaties darīt, lai sadarbotos ar Parlamentu, uzstātos tajā (gan komiteju līmenī, 
gan plenārsēdēs), nodrošinātu pārredzamību un sadarbību, kā arī panāktu, ka Parlamenta nostājas un aicinājumi 
uzsākt leģislatīvas iniciatīvas tiek ņemti vērā? Vai saistībā ar uzsāktajām iniciatīvām vai procesā esošajām 
procedūrām varēsiet savlaicīgi iesniegt Parlamentam dokumentus un informāciju, lai tas būtu tādās pašās 
pozīcijās kā Padome? 

 

Ievērojot to, ka nākamās Komisijas rīcības pamatprincips ir koleģialitāte, es cieši sadarbošos ar ikvienu kolēģijā, 
lai nodrošinātu, ka Eiropa kļūst stratēģiskāka, pārliecinošāka un vienotāka savu interešu īstenošanā un noteikumos 
balstītas starptautiskās kārtības un mūsu kopīgo universālo vērtību veicināšanā.  

Vai varat apņemties, ka pienācīgi informēsiet Parlamentu par savu darbību un jums pakļauto dienestu darbu?  

Kā bijusī Eiropas Parlamenta deputāte es patiesi ticu un esmu arī tiešā veidā pieredzējusi, ka efektīva starpiestāžu 
sadarbība uzlabo Eiropas Savienības darbu. Es apņemos saglabāt šo svarīgo sadarbību, pildot AP/PV pienākumus. 
Manā skatījumā šīs attiecības darbojas abpusēji kopējās Eiropas interesēs. Būdama locekle Eiropas Parlamenta 
delegācijās, tostarp priekšsēdētāja vietniece delegācijā, kura darbojās ES un Ukrainas Parlamentārās sadarbības 
komitejā, kā arī locekle delegācijā Euronest parlamentārajā asamblejā un delegācijā attiecībām ar Amerikas 
Savienotajām Valstīm, es redzēju, cik nozīmīgs ieguvums ir ciešas parlamentu attiecības un kā tās var kalpot par 
pamatu spēcīgai iestāžu sadarbībai ES iekšienē, daloties ar informāciju. Regulāras informācijas apmaiņas 
nodrošināšanai ar Eiropas Parlamentu, tā komiteju locekļiem un parlamentārajām delegācijām būs liela nozīme 
AP/PV darbā. Es to uzsvēršu kolēģijā un īpaši tiem kolēģijas locekļiem, kuri strādās starptautisko attiecību jomā.  

Arī ievēlētās Komisijas priekšsēdētājas Urzulas fon der Leienas pilnvarojuma vēstulēs ir uzsvērts Eiropas 
Komisijas mērķis vēl vairāk izmantot īpašās attiecības starp Komisiju un Eiropas Parlamentu, un es pilnībā 
ievērošu šo mērķi un ieguldīšu tā sasniegšanā savu laiku un spējas.  

Kā jūs izprotat to, ka jūsu darbība ir pakļauta Parlamenta pārraudzībai?  

Es rīkošos Līgumu garā un ar dziļu pārliecību, ka Eiropas pilsoņu uzticēšanos un paļāvību var panākt tikai tad, ja 
uzklausa viņu viedokli un iesaistās demokrātiskās debatēs, it īpaši Eiropas Parlamentā.  

Es veidošu ciešas attiecības ar Parlamentu, pamatojoties uz atklātību, pārredzamību, savstarpēju uzticēšanos un 
regulāru informācijas apmaiņu, lai Parlaments varētu efektīvi īstenot savu demokrātisko pārraudzību. Saviem 
centieniem meklēšu Parlamenta diplomātisko atbalstu. 

Pilnībā izprotu LES 36. pantā noteikto prasību regulāri apspriesties ar Eiropas Parlamentu par kopējās ārpolitikas 
un drošības politikas (KĀDP) un kopējās drošības un aizsardzības politikas (KDAP) būtiskākajiem aspektiem un 
pamatvirzienu izvēli. Es personīgi uzskatu, ka tas nodrošina pārskatatbildību, palielina ES ārpolitikas un drošības 
politikas demokrātisko leģitimitāti un stiprina ES pamanāmību un saziņu ar iedzīvotājiem šajā jomā. 

Ko savā pilnvaru termiņā gatavojaties darīt, lai sadarbotos ar Parlamentu, uzstātos tajā (gan komiteju līmenī, 
gan plenārsēdēs), nodrošinātu pārredzamību un sadarbību, kā arī panāktu, ka Parlamenta nostājas un aicinājumi 
uzsākt leģislatīvas iniciatīvas tiek ņemti vērā?  
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Ja mani apstiprinās šajā amatā, es apņemos, pildot savus pienākumus, pilnībā īstenot piemērojamos Līguma 
noteikumus, jo īpaši LES 36. pantu, un 2010. gada deklarāciju par politisko atbildību. Es pilnībā ievērošu 
noteikumus, kas paredzēti 2010. gada Pamatnolīgumā par Eiropas Parlamenta un Eiropas Komisijas attiecībām, 
2016. gada Iestāžu nolīgumā par labāku likumdošanas procesu un 2020. gada Iestāžu nolīgumā starp Eiropas 
Parlamentu, Padomi un Eiropas Komisiju par budžeta disciplīnu, sadarbību budžeta jautājumos un pareizu finanšu 
pārvaldību. 

Saskaņā ar LES 36. pantu es regulāri konsultēšos ar Eiropas Parlamentu un informēšu to par sava darba 
būtiskākajiem aspektiem un mūsu kopējās ārpolitikas un drošības politikas pamatvirzienu izvēli. Mana konkrēta 
apņemšanās ir uzturēt regulāru dialogu ar Ārlietu komiteju, citstarp plenārsēžu debatēs, jo īpaši, kad tiek pieņemts 
Eiropas Parlamenta gada ziņojums par KĀDP un KDAP īstenošanu un gada ziņojums par cilvēktiesībām un 
demokrātiju pasaulē. Es arī apņemos uzturēt regulāru dialogu par ārlietām, apmainoties viedokļiem ar attiecīgajām 
komitejām un individuāli. Attiecībā uz starptautisku nolīgumu apspriešanu, kā noteikts LESD 218. panta 
10. punktā un attiecīgajā Eiropas Savienības Tiesas judikatūrā, es nodrošināšu, ka Eiropas Parlamentam tiek 
atbilstošā formātā nekavējoties visos procedūras posmos nodota visa informācija par manā atbildībā esošajiem 
nolīgumiem – gan tiem, kas saistīti ar KĀDP, gan tiem, kas nav ar to saistīti. Tādējādi Parlaments varēs īstenot 
Savienības ārējās darbības demokrātisko kontroli saskaņā ar Līgumiem, ievērojot institucionālo līdzsvaru un 
saglabājot visu iesaistīto iestāžu attiecīgās prerogatīvas. 

Plānoju Eiropas Parlamentu arī turpmāk iesaistīt finanšu instrumentu stratēģiskajā vadībā atbilstoši augsta līmeņa 
ģeopolitiskajam dialogam, kas izveidots saskaņā ar Kaimiņattiecību, attīstības sadarbības un starptautiskās 
sadarbības instrumentu “Eiropa pasaulē” (NDICI – “Eiropa pasaulē”). Papildus tam es nodrošināšu, ka viedokļu 
apmaiņa īpašajā komitejā paliek mūsu kopīgās darba kārtības augšgalā. Plānoju arī iespējami regulāri apmeklēt 
starpparlamentārās konferences par KĀDP un KDAP. Šajā ziņā prakse organizēt tās kopā ar “Gimnihas 
sanāksmēm” ir izrādījusies noderīga, un to būtu vērts turpināt.  

Aktīvi sadarbošos ar Eiropas Savienības Padomes rotējošo prezidentūru, lai uzaicinātu dažādo ārlietās iesaistīto 
komiteju priekšsēdētājus uz Ārlietu padomes neformālajām sanāksmēm tās dažādajos sastāvos.  

Vai saistībā ar uzsāktajām iniciatīvām vai procesā esošajām procedūrām varēsiet savlaicīgi iesniegt Parlamentam 
dokumentus un informāciju, lai tas būtu tādās pašās pozīcijās kā Padome? 

Es apņemos pilnībā īstenot attiecīgos noteikumus, kas paredzēti 2010. gada pamatnolīgumā un 2016. gada Iestāžu 
nolīgumā par labāku likumdošanas procesu, kura mērķis ir padziļināt partnerību starp Eiropas Parlamentu un 
Komisiju.  

Ja mani apstiprinās, mana principiāla nostāja būs, ievērojot institucionālā līdzsvara principu un saglabājot visu 
iesaistīto iestāžu attiecīgās prerogatīvas, nodrošināt, ka Parlamenta komitejas visās svarīgākajās norisēs, kuras ir 
manā atbildībā, ir iesaistītas vienlaikus ar Padomi un ar tādiem pašiem nosacījumiem kā Padome.  

Ja mani apstiprinās, es nodrošināšu, ka Eiropas Parlaments visās svarīgākajās norisēs, kuras ir manā atbildībā, ir 
iesaistīts vienlaikus ar Padomi un ar tādiem pašiem nosacījumiem kā Padome, ja abu iestāžu kompetences ir 
vienādas. Turklāt saskaņā ar deklarāciju par politisko atbildību es gan savā vārdā, gan manā pakļautībā esošo 
dienestu vārdā apņemos pastiprināt viedokļu apmaiņu KĀDP iniciatīvu un stratēģiju plānošanas posmā. 

 

 

 

Ārlietu komitejas uzdotie jautājumi  

3. Nākamās Eiropas Komisijas politiskajās pamatnostādnēs 2024.–2029. gadam cita starpā ir paredzēts, ka ES 
kopējā ārpolitika un drošības politika (KĀDP) ir jāveido, ņemot vērā pašreizējo globālo realitāti, un ka ES savu 
stratēģisko interešu īstenošanā jābūt uzstājīgākai. Neskarot Komisijas lēmumu pieņemšanas procesus, kādas tieši 
būs jūsu prioritātes un mērķi īstermiņā, vidējā termiņā un ilgtermiņā (jūsu pilnvaru termiņa laikā), lai, vadoties 
pēc ES vērtībām un principiem, KĀDP kļūtu stratēģiskāka, uzstājīgāka un vienotāka un lai tās centrā būtu 
cilvēktiesības? Kādi ir lielākie izaicinājumi (starptautiskie, reģionālie, divpusējie, institucionālie u. c.) šo 
prioritāšu un mērķu īstenošanā, un kā esat iecerējusi tos pārvarēt?  
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Vardarbīgā, nestabilā un bīstamā pasaulē, kurā demokrātija, tiesiskums un cilvēktiesības ir pastāvīgi apdraudēti, 
ES ir ārkārtīgi svarīga loma būt vērtību un noteikumos balstītas starptautiskās kārtības aizstāvei un šajā nolūkā 
veidot partnerības. Mūsu prioritātes nākamajiem pieciem gadiem – kā noteikts politikas pamatnostādnēs – noteiks 
Eiropas vietu pasaulē nākamajās piecās desmitgadēs. Ja tagad tiks pieņemti pareizie lēmumi, tas nodrošinās, ka 
ES nākotne nav notikumu varā vai atkarīga no citu gribas. Tādi, vispārēji raugoties, ir tie mērķi un vērtības, uz 
kuriem, manuprāt, ir jābalstās mūsu kopējai ārpolitikai un drošības politikai. Ja mani apstiprinās, es nodrošināšu, 
ka mans darbs ir iekļaujošs un tiek veikts sadarbībā ar kolēģiju, Eiropas Parlamentu, Padomi, dalībvalstīm un 
valstīm, kuras vēlas kļūt par dalībvalstīm. Es arī piekrītu, ka ES lēmumu pieņemšanai kopējās ārpolitikas un 
drošības politikas (KĀDP) jomā ir jābūt ātrākai un efektīvākai, tostarp izmantojot konstruktīvu atturēšanos, kā arī 
kvalificēta vairākuma balsošanu, ja tas ir paredzēts Līgumā. Es sadarbošos ar Padomi un dalībvalstīm un par 
prioritāti izvirzīšu esošo šķēršļu pārvarēšanu, lai pilnībā izmantotu savas prerogatīvas saskaņā ar Līgumu, taču es 
arī vēlos, lai pastāvētu kopīgas atbildības sajūta par ES ārējo darbību.  
 
Manai īstermiņa prioritātei ir jābūt neatliekamo globālo problēmu risināšanai, un šīs problēmas ir Krievijas karš 
pret Ukrainu un ES drošības un aizsardzības stiprināšana. Tas, kā mēs reaģējam uz Krievijas prettiesisko agresijas 
karu pret Ukrainu, parāda pasaulei, kas mēs esam un par kādām vērtībām iestājamies. Uzskatu, ka atbalsts 
Ukrainai – politiskais, ekonomiskais, militārais – tik ilgi, cik nepieciešams līdz uzvarai šajā karā, ir ne vien pareiza 
rīcība no morāles viedokļa, bet arī apliecinājums tam, ka ES var būt uzticams globālais dalībnieks ar stratēģiskāku, 
uzstājīgāku, vienotāku un uz cilvēktiesību aizsardzību vērstu KĀDP. ES atbalsts atjaunošanas darbiem ir svarīgs 
arī Ukrainas gatavošanās procesam dalībai Eiropas Savienībā. Daļa no atbalsta ir parūpēties par taisnīgu risinājumu 
ikvienam kara noziegumos cietušajam un nodrošināt, ka Krievija samaksā par nodarīto kaitējumu.  
 
Mēs esam nonākuši situācijā, ka ir jāstiprina ES drošība un aizsardzība, kas abas ir apdraudētas. Mums ir jārīkojas 
steidzami. Pilnvaru termiņa pirmajās 100 dienās kopā ar aizsardzības un kosmosa komisāru(-i) es ierosināšu Balto 
grāmatu par Eiropas aizsardzības nākotni. Tajā mēs noteiksim nepieciešamās investīcijas un iepazīstināsim ar 
idejām par ilgtermiņa pieeju Eiropas aizsardzības savienības veidošanai. Gatavība ir efektīvas drošības un 
aizsardzības fundamentāla daļa, un es piedalīšos Savienības krīžgatavības stratēģijas veidošanā. Es strādāšu pie tā, 
lai palielinātu ES operatīvās spējas, stiprinātu civilās un militārās KDAP misijas un izmantotu jauno horizontālo 
ierobežojošo pasākumu kopumu pret hibrīddraudiem. Es arī par prioritāti izvirzīšu ES un NATO partnerības 
turpmāku padziļināšanu visā drošības un aizsardzības jautājumu spektrā. 
 
Kamēr Krievijas karš pret Ukrainu apdraud Eiropas Savienības integritāti, ir jūtamas arī tās krīzes atskaņas, kura 
izcēlās Tuvajos Austrumos pēc 2023. gada 7. oktobra teroristu uzbrukumiem, – gan Tuvo Austrumu konflikta 
eskalācija, gan antisemītisma līmenis, kurš Eiropā patlaban ir augstākais kopš holokausta. Eiropas Savienībai ir 
jāpaliek humanitāro centienu priekšgalā un jāstrādā ar visiem dalībniekiem, atbalstot taisnīga un visaptveroša 
miera meklējumus visam reģionam, koncentrējoties uz divu valstu risinājuma sekmēšanu un partnerības 
stiprināšanu ar nozīmīgākajām reģionālajām ieinteresētajām personām. Ja mani apstiprinās, es apņemos savā 
AP/VP amatā pielikt visas pūles un ciešā sadarbībā ar Vidusjūras telpas komisāru(-i) ierosināt visaptverošu ES un 
Tuvo Austrumu stratēģiju un izstrādāt kopējas ES nostājas.  
 
Pārejot no daudzpusēja uz reģionālu fokusu, es kopīgi ar Vidusjūras telpas komisāru(-i) nākšu klajā ar idejām 
jaunā Vidusjūras paktā par to, kā pārveidot ES attiecības ar šo reģionu.  
 
Vēlos līdz sava pilnvaru termiņa beigām kopā ar starptautisko partnerību komisāru(-i) panākt, lai ES būtu 
nostiprinājusi ilgtermiņa un savstarpēji izdevīgas partnerības visā pasaulē – no Latīņamerikas un Karību jūras 
reģiona līdz Indijas un Klusā okeāna reģionam, no Centrālāzijas līdz Āfrikai. Saistībā ar to īstermiņa prioritāte 
būtu sagatavoties ES un Āfrikas Savienības 2025. gada samitam. Mūsu partneri ir svarīgi. Es neatlaidīgi centīšos 
veidot ciešākas saites visā pasaulē. 
 
Un pārejot no reģionāla uz divpusēju fokusu, es strādāšu ar mūsu stratēģiskajiem un līdzīgi domājošajiem 
partneriem, to vidū arī ar G7 dalībvalstīm, lai tiektos sasniegt kopīgus mērķus un rīkotos atbilstoši kopīgām 
interesēm. Tas, protams, ietver Apvienoto Karalisti, kā arī Amerikas Savienotās Valstis, kuras paliks ES svarīgākās 
partneres un sabiedrotās. 
 
Es arī netaupīšu pūles, lai aizstāvētu ES vērtības un aizsargātu ES intereses no sistēmiskiem sāncenšiem. Darbā ar 
Ķīnu mana prioritāte būs ES ģeopolitiskās un ekonomiskās drošības sargāšana, sadarbojoties ar atbildīgajiem 
kolēģiem komisāru kolēģijā un ES dalībvalstīm. Vissteidzamāk risināmās problēmas ir Ķīnas atbalsts Krievijai, 
kā arī strukturālā nelīdzsvarotība starp ES un Ķīnu, kuru rada ārpustirgus politika un prakse, izraisot negodīgu 
konkurenci un nevienlīdzīgus konkurences apstākļus. 
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Ņemot vērā, ka ārējās dimensijas ES iekšpolitikas virzienos, tādos kā migrācija, klimata pārmaiņas, digitalizācija, 
ekonomiskā drošība, enerģētika un piekļuve kritiski svarīgām izejvielām, kļūst arvien nozīmīgākas, es nodrošināšu 
ciešu koordināciju ar attiecīgajiem kolēģijas locekļiem un vajadzības gadījumā sadarbošos ar mūsu 
starptautiskajiem partneriem. Attiecībā uz migrāciju, kas daudzām ES dalībvalstīm ir liels pārbaudījums un izteikta 
prioritāte, mēs turpināsim veidot stratēģiskas attiecības migrācijas un drošības jomā ar trešām valstīm, jo īpaši 
izcelsmes un tranzīta valstīm, un cīnīsimies pret migrantu instrumentalizāciju pie ES ārējām robežām. Šajā nolūkā 
es cieši sadarbošos ar Vidusjūras telpas komisāru(-i), starptautisko partnerību komisāru(-i) un iekšlietu un 
migrācijas komisāru(-i). 
 
Tas, kā ES veido attiecības ar trešām valstīm otrā pasaules pusē, būtiski ietekmē attiecības ar mūsu tuvākajiem 
kaimiņiem, jo īpaši tām valstīm, kuras vēlas kļūt par ES dalībvalstīm. Kopā ar paplašināšanās komisāru(-i) es 
izvirzīšu par prioritāti attiecības ar paplašināšanās valstīm, piedalīšos pirmspaplašināšanās politikas pārskatu 
sagatavošanā, tostarp par drošību un aizsardzību, sekmēšu labas kaimiņattiecības un izlīgumus un palīdzēšu risināt 
divpusējus jautājumus paplašināšanās procesā, un papildus tam sava darba ietvaros visā pasaulē darīšu visu 
iespējamo, lai panāktu, ka arī jaunie Eiropas pilsoņi lepojas ar Savienību, kurai viņi pievienojas.  
 
Visam šim pamatā ir fundamentāla cieņa pret starptautiskajām tiesībām, Apvienoto Nāciju Organizācijas Statūtiem 
un Vispārējo cilvēktiesību deklarāciju, kas pēdējā laikā izjūt alternatīvu modeļu spiedienu. Es uzskatu, ka 
multilaterālisma sekmēšana un dalība pasaules mēroga centienos reformēt un modernizēt uz noteikumiem balstīto 
starptautisko sistēmu, arī finanšu arhitektūru, ir ES pamatpienākums. 
 
 
4. Kā jūs plānojat uzlabot koordināciju starp komisāriem, jo īpaši ar Vidusjūras un starptautisko partnerību 
komisāru amatu kandidātiem, lai ievērojami palielinātu ārpolitikas kopējo ietekmi un iekšpolitikas ārējo 
dimensiju? Kā jūs mazināsiet aizvien pieaugošo neskaidrību par ES ārējo pārstāvību, un kā risināsiet 
nepieciešamību skaidri definēt visu ES ārējā darbībā iesaistīto institucionālo dalībnieku kompetences jomas? Kā 
jūs plānojat uzlabot pieejamo instrumentu izmantošanu, un vai būtu jāizstrādā jauni instrumenti, lai maksimāli 
palielinātu ES starptautisko ietekmi un Eiropas kopējās ārējās darbības politisko ietekmi? Jo īpaši attiecībā uz 
turpmāko: 
- ieguldījumi partnerībās visā pasaulē, arī ar stratēģijas Global Gateway starpniecību; 
- ES ārējās finansēšanas instrumentu stratēģiska izmantošana, ņemot vērā arī nākamo daudzgadu finanšu 
shēmu (vienlaikus nodrošinot Parlamentam faktisku lomu šo instrumentu stratēģiskajā vadībā); 
- saskaņota, efektīva un stratēģiska komunikācija par ārpolitiku un ārējām darbībām, lai radītu pretsvaru 
nepatiesajiem vēstījumiem un dezinformācijai trešās valstīs;  
- EĀDD pieejamo finanšu līdzekļu, darbinieku speciālo zināšanu un darbā pieņemšanas politikas, tostarp 
stingrāku kvalifikācijas prasību vissvarīgākajiem amatiem, atbilstība vērienīguma līmenim; 

- pašreizējo KDAP misiju un operāciju efektivitātes novērtēšana un jaunu KDAP misiju un operāciju 
izveide; 
- ES ietekmes stiprināšana globālā līmenī un pasargāšana no ļaunprātīgas ietekmes un apdraudējumiem;  
- saskaņota un izpildīta Eiropas sankciju politika, kas ne tikai mazina Krievijas spējas turpināt agresiju, 
bet arī cīnās ar sankciju apiešanu un izvairīšanos no tām, tostarp tas, kā jūs plānojat palielināt informācijas 
apmaiņas spējas ES iestādēs un dalībvalstīs, kā arī partnervalstīs, kā jūs plānojat risināt daudzu valstu, arī 
kandidātvalstu, nepieskaņošanos sankcijām, un vai jūs atbalstāt to, ka ES tiek piešķirtas centralizētas spējas veikt 
sankciju izpildi un ka Komisija varētu apstrīdēt sankciju atkāpi, ko dalībvalsts apstiprinājusi saskaņā ar Padomes 
Regulu (ES) Nr. 833/2014.  
 
Kā jūs plānojat uzlabot koordināciju starp komisāriem, jo īpaši ar Vidusjūras un starptautisko partnerību 
komisāru amatu kandidātiem, lai ievērojami palielinātu ārpolitikas kopējo ietekmi un iekšpolitikas ārējo 
dimensiju? 

Politikas pamatnostādnēs un pilnvarojuma vēstulē ir izklāstīts redzējums, kurā visas darba jomas ir saistītas, un 
visiem kolēģijas locekļiem paredzēts strādāt koleģialitātes garā. Pildot Komisijas priekšsēdētājas vietnieces 
pienākumus, ja mani apstiprinās, es sekmēšu regulāras to komisāru sanāksmes, kuri strādā ar ārpolitikas 
jautājumiem, lai nodrošinātu saskaņu attiecībā uz galvenajām prioritātēm un lai koordinētu rīcību. Ņemot vērā to, 
cik svarīgi ir stiprināt saskaņotību starp iekšpolitiku un ārpolitiku, un vajadzību reaģēt uz to trešo valstu bažām, 
kuras ietekmē ES tiesību akti, es attiecīgos gadījumos uzaicināšu citus kolēģijas locekļus. Es sekmēšu kopīgu 
ietekmes darbu partnervalstīs, izmantojot Eiropas komandas pieeju. Uzskatu, ka tas tikai nāks par labu ES 
klātbūtnes un diplomātiskās ietekmes pastiprināšanai pasaulē. 
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Kā jūs mazināsiet aizvien pieaugošo neskaidrību par ES ārējo pārstāvību, un kā risināsiet nepieciešamību skaidri 
definēt visu ES ārējā darbībā iesaistīto institucionālo dalībnieku kompetences jomas?  

Līgumos ir noteikts Savienības ārējās pārstāvības satvars un pamatprincipi, un tie tiks ievēroti. Tas ir tas satvars, 
kurā es strādāšu, ņemot vērā, ka daudzas ES prioritātes nākamajā pilnvaru termiņā ir ar svarīgām ārējām 
dimensijām, kuru īstenošanai būs nepieciešama vēl lielāka ES pārstāvība starptautiskajā arēnā un ciešāka sadarbība 
starp visiem ES ārējā darbībā iesaistītajiem institucionālajiem dalībniekiem, pilnībā ievērojot to attiecīgās 
kompetences.  

Kā jūs plānojat uzlabot pieejamo instrumentu izmantošanu, un vai būtu jāizstrādā jauni instrumenti, lai maksimāli 
palielinātu ES starptautisko ietekmi un Eiropas kopējās ārējās darbības politisko ietekmi? Jo īpaši attiecībā uz 
turpmāko: 

- ieguldījumi partnerībās visā pasaulē, arī ar stratēģijas Global Gateway starpniecību; 

Ja mani apstiprinās, es strādāšu kopīgi ar komisāriem, lai stratēģiski mobilizētu un izmantotu visus pieejamos ES 
politikas virzienus, instrumentus un resursus ES starptautiskās ietekmes maksimālai palielināšanai. Es izvirzīšu 
par prioritāti savstarpēji izdevīgu visaptverošu partnerību veidošanu, kuru pamatā būtu stabila izpratne par mūsu 
ģeopolitiskajiem mērķiem, mūsu attiecības ar partneriem un mūsu attiecīgās intereses. Mēs īstenosim integrētu 
pieeju ekonomikas, humanitārajai, attīstības, miera un drošības politikai.  

 

Eiropas Savienības un partnervalstu noturību jau stiprina stratēģija Global Gateway, vienlaikus efektīvi veicinot 
ilgtspējīgas attīstības mērķu (IAM) sasniegšanu. Saskaņā ar politikas pamatnostādnēm un ciešā sadarbībā ar 
starptautisko partnerību komisāru(-i) es piedalīšos darbā pie stratēģijas Global Gateway ievirzīšanas nākamajā 
līmenī, kas paredz infrastruktūras investīciju, tirdzniecības un makroekonomiskā atbalsta integrēšanu vienotā 
piedāvājumā mūsu partneriem. Tas tiks darīts, izmantojot Eiropas komandas pieeju mūsu visaptverošo partnerību 
kontekstā un sinerģijā ar esošajām vai turpmākajām partnerībām ar attiecīgajām valstīm, tostarp jaunajām tīras 
tirdzniecības un investīciju partnerībām. Vienlaikus es atbalstīšu arī diferencētu pieeju attiecībā uz vismazāk 
attīstītajām valstīm, nestabilām vai konfliktu plosītām valstīm un citiem sarežģītiem apstākļiem.  

- ES ārējās finansēšanas instrumentu stratēģiska izmantošana, ņemot vērā arī nākamo daudzgadu finanšu 
shēmu (vienlaikus nodrošinot Parlamentam faktisku lomu šo instrumentu stratēģiskajā vadībā); 

Eiropas Parlamentam kā vienam no likumdevējiem ir svarīga loma nozaru sarunās par daudzgadu finanšu shēmu 
(DFS). Ja mani apstiprinās, es kopā ar attiecīgajiem(-ām) komisāriem(-ēm), raudzīšos, lai Parlaments arī turpmāk 
tiktu iesaistīts ārējās darbības finansēšanas instrumentu stratēģiskajā vadībā, pamatojoties uz modeli, kas izveidots 
augsta līmeņa ģeopolitiskajā dialogā saskaņā ar NDICI – “Eiropa pasaulē”. Izšķiroša nozīme ir tam, lai šie 
instrumenti pozicionētu Eiropas Savienību kā globālo procesu dalībnieci, uzlabotu mūsu sagatavotību un atbalstītu 
ES ģeopolitisko prioritāšu ārējo virzību. Tā būs mana prioritāte šajā jomā.  

- saskaņota, efektīva un stratēģiska komunikācija par ārpolitiku un ārējām darbībām, lai radītu pretsvaru 
nepatiesajiem vēstījumiem un dezinformācijai trešās valstīs;  

Es izvirzīšu spēcīgas stratēģiskās komunikācijas stratēģijas izstrādi, kurā piedalīsies visi attiecīgie ES dalībnieki, 
par 2024.–2029. gada pilnvaru termiņa prioritāti. Mūsu kopīgajās interesēs ir atbalstīt devīzi “viens vēstījums, 
daudzas balsis”. ES delegācijas būs tās, kas šo devīzi izteiks tā, lai tā būtu uzrunājoša vietējā kontekstā. Mūsu 
komunikācijas stratēģija paredz, ka cīņai pret nepatiesiem vēstījumiem un dezinformāciju trešās valstīs ir jābūt 
skaidrai prioritātei un ES diplomātu pamatfunkcijai. Konkrēti attiecībā uz ārvalstu īstenotu informācijas 
manipulāciju un iejaukšanos (FIMI) es vēlos izmantot mūsu speciālās zināšanas, tostarp Eiropas Parlamentā, kā 
arī jau īstenotos veiksmīgos projektus, piemēram, EUvsDisinfo. Vienlaikus es vēlos, lai EĀDD pilnībā izmantotu 
digitālos rīkus un sadarbotos ar FIMI ekspertiem visā pasaulē ar mērķi nodrošināt, ka ES joprojām ir līderpozīcijās 
centienos apkarot šo apdraudējumu. Ja mani apstiprinās, es sadarbošos ar kolēģiem komisāriem, lai nodrošinātu 
koordinētu sinerģisku pieeju. 

- EĀDD pieejamo finanšu līdzekļu, darbinieku speciālo zināšanu un darbā pieņemšanas politikas, tostarp 
stingrāku kvalifikācijas prasību vissvarīgākajiem amatiem, atbilstība vērienīguma līmenim; 
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EĀDD saskaras ar finansiālām problēmām, ko rada augstais inflācijas līmenis trešās valstīs, jo īpaši kopš Krievijas 
agresijas kara sākuma. No 2021. līdz 2023. gadam EĀDD ar algām nesaistītie izdevumi 7. izdevumu kategorijā 
kopumā palielinājās par 8,9 %; delegācijās tie palielinājās par 18 %, savukārt budžets, kas nav saistīts ar algām, 
tajā pašā laikposmā palielinājās tikai par 2,2 %.  

Es parūpēšos, lai EĀDD kopā ar Komisijas dienestiem pielāgo delegācijas ģeopolitiskajai realitātei, vienlaikus 
darbojoties efektīvāk un lietderīgāk. Es arī došu norādījumus saviem dienestiem uzturēt proaktīvu darbā 
pieņemšanas stratēģiju ar mērķtiecīgiem iekšējiem un ārējiem konkursiem, kas vērsti uz jaunām diplomātiskajām 
vajadzībām, un atlases procesiem, kuru pamatā joprojām ir amatu līmenim un atbildībai līdzvērtīgi nopelni un 
kritēriji. Jāturpina centieni panākt dzimumu līdztiesību un ģeogrāfisko līdzsvaru. Attiecībā uz augstākā līmeņa 
amatiem EĀDD galvenajā mītnē un delegācijās darbā pieņemšanas procedūrā tiks iesaistīta atlases komiteja, kurā 
būs pārstāvji no EĀDD augstākā līmeņa vadītāju vidus, Padomes Ģenerālsekretariāta un Komisijas, kā arī 
dalībvalstīm, lai nodrošinātu taisnīgu un rūpīgu procesu. 

- pašreizējo KDAP misiju un operāciju efektivitātes novērtēšana un jaunu KDAP misiju un operāciju 
izveide; 

Ja mani apstiprinās, es noteikšu par prioritāti visu ES KDAP misiju un operāciju pārskatīšanu un izvērtēšanu, lai 
nodrošinātu, ka tās ir izstrādātas ar pareiziem mērķiem un to sasniegšanai atbilstošām pilnvarām un resursiem. 
Kopā ar Padomes veiktajām stratēģiskajām un regulārajām pārskatīšanām tas palīdzēs noteikt, kurās jomās tās 
rada pievienoto vērtību un kurās mums ir jāpārskata prioritātes vai jāapzina papildu vajadzības.  

- ES ietekmes stiprināšana globālā līmenī un pasargāšana no ļaunprātīgas ietekmes un apdraudējumiem;  

Tikai tad, ja mēs pasargāsim sevi no sliktas ārējas ietekmes un apdraudējumiem, mēs varam nodrošināt, ka Eiropas 
Savienība ir spēcīga vara globālajā līmenī. Tādas valstis kā Krievija, Irāna, Ziemeļkoreja un daļēji Ķīna vēlas 
izmantot pret mums to, ka esam ar tām savstarpēji atkarīgi, un mūsu sabiedrības atvērtību. Mums ir jābūt tam 
gataviem, sākot ar draudu ātru analīzi un beidzot ar esošo instrumentu, arī jaunā pret hibrīddraudiem vērstā 
horizontālā sankciju režīma, potenciāla pilnīgu izmantošanu. Es nenogurstoši sadarbošos ar pārējiem komisāriem, 
lai sargātu mūsu iedzīvotājus, demokrātiskās iestādes, ekonomiku un kritisko infrastruktūru no ārēja naidīguma, 
tostarp izstrādājot jaunu Savienības krīžgatavības stratēģiju. 

- saskaņota un izpildīta Eiropas sankciju politika, kas ne tikai mazina Krievijas spējas turpināt agresiju, 
bet arī cīnās ar sankciju apiešanu un izvairīšanos no tām, tostarp tas, kā jūs plānojat palielināt informācijas 
apmaiņas spējas ES iestādēs un dalībvalstīs, kā arī partnervalstīs, kā jūs plānojat risināt daudzu valstu, arī 
kandidātvalstu, nepieskaņošanos sankcijām, un vai jūs atbalstāt to, ka ES tiek piešķirtas centralizētas spējas veikt 
sankciju izpildi un ka Komisija varētu apstrīdēt sankciju atkāpi, ko dalībvalsts apstiprinājusi saskaņā ar Padomes 
Regulu (ES) Nr. 833/2014.  

ES sankciju politika var būt patiesi efektīva tikai tad, ja dalībvalstis to pilnībā īsteno, nevis tā tiek apieta. Es 
uzstāšu, ka ir ciešāk jāsadarbojas daudzo ar apiešanu saistīto jautājumu risināšanā, tostarp informācijas apmaiņā 
ne vien ar galvenajiem līdzīgi domājošiem partneriem, to vidū G7 valstīm, bet arī ar kandidātvalstīm, kurām viena 
no pievienošanās procesa sastāvdaļām ir to ES vērtību ievērošana, kuras ir KĀDP pamatā. Lai atbalstītu ES 
sankciju vienotu īstenošanu visā ES, es savu pienākumu ietvaros sadarbošos ar komisāru(-i), kura(-s) atbildības 
jomā būs finanšu pakalpojumi un uzkrājumu un investīciju savienība. 
 

5. Jums adresētajā pilnvarojuma vēstulē jums ir uzdots rast iespēju, kā izmantot Līgumos paredzētās klauzulas, jo 
īpaši tās, kas minētas Līguma par Eiropas Savienību 31. panta 2. punktā, 41. panta 3. punktā, 45. panta 2. punktā, 
46. panta 2.–5. punktā, lai lēmumus par KĀDP varētu pieņemt ar kvalificētu balsu vairākumu. Kādus šķēršļus jūs 
saskatāt šā uzdevuma izpildē un kā jūs plānojat panākt vienprātību, lai KĀDP lēmumu gadījumā kvalificētu balsu 
vairākumu varētu izmantot pēc iespējas plašāk, jo īpaši ņemot vērā Parlamenta aicinājumu Padomei pakāpeniski 
pāriet uz kvalificēta vairākuma balsošanu par lēmumiem tajās KĀDP jomās, kuras neskar militārus vai 
aizsardzības aspektus, kā arī ņemot vērā dažu dalībvalstu paustās bažas? Turklāt kā jūs plānojat panākt vienotu 
izpratni par jautājumiem, kas rada šķelšanos starp dalībvalstīm?  

Saskaņā ar Līgumiem uz KĀDP attiecas īpaši noteikumi, tostarp Padomes balsojuma vienprātība kā vispārējs 
lēmumu pieņemšanas noteikums. Vienprātība demonstrē ES vienotību un spēku, tomēr nedrīkstētu būt tā, ka tās 
dēļ tiek mazināta mūsu apņēmība un spēja reaģēt uz steidzamiem nopietniem pārbaudījumiem. Nesens piemērs ir 
Padomes nespēja vienoties par ES paziņojumiem vai Savienības nespēja tikt pie vārda starptautiskās organizācijās 
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un paust vienotu nostāju. Diemžēl tas ir arī kavējis ES atbalstu Ukrainai, jo īpaši Eiropas Miera mehānisma (EMM) 
pilnīgu izmantošanu. Lai Savienība būtu pasaules līdere, tai jāspēj pieņemt lēmumus ātrāk un efektīvāk, pārvarot 
lēmumu pieņemšanas ierobežojumus. Pildot Augstās pārstāves/priekšsēdētājas vietnieces pienākumus, es saskaņā 
ar savu pilnvarojuma vēstuli centīšos visus pārliecināt, ka šis mērķis atbilst vispārējām interesēm. Ir izpētīti dažādi 
risinājumi, kā varētu lēmumus pieņemt ar kvalificētu vairākuma balsošanu (KVB) un kā uzlabot Savienības 
darbības efektivitāti KĀDP jomā: 

- konstruktīvas atturēšanās izmantošana, jo īpaši Krievijas agresijas kara pret Ukrainu pirmajās dienās [ļāva 
militāri neitrālajām dalībvalstīm neiebilst pret saskaņā ar EMM pieņemtajiem lēmumiem atlīdzināt tām 
dalībvalstīm, kuras nolēma piegādāt Ukrainai nāvējošus ieročus]; 

- Līgumos paredzēto esošo pārejas klauzulu izmantošana, kas ļautu ES pieņemt konkrētus svarīgus 
lēmumus KĀDP jomā ar kvalificētu balsu vairākumu, t. i., tikpat ātri kā citi pasaules mēroga dalībnieki. 
Taču, lai šīs klauzulas aktivizētu, ir vajadzīgs vienprātīgs Eiropadomes lēmums.  

KĀDP tradicionāli ir bijusi suverenitātes ziņā sensitīva joma, un dažādu iemeslu dēļ vairākas dalībvalstis nevēlas 
pāriet uz kvalificēta vairākuma balsošanu. Es saprotu, ka daži par labāko garantiju, kas aizsargās valsts intereses 
un ietekmi uz ES lēmumu pieņemšanu, uzskata veto iespēju. Tomēr dažkārt vienprātība ir tikusi izmantota pretēji 
Līgumā nostiprinātajam lojālas sadarbības principam. 

Tādēļ es plānoju iesaistīties atklātā diskusijā ar Padomi, lai nodrošinātu, ka mēs nostiprinām paļāvību, kas 
vajadzīga, lai izskatītu šo klauzulu izmantošanu; es uzskatu, ka Līgumā jau paredzēto iespēju izmantošana būtu 
labs izmēģinājums, kas ļautu dalībvalstīm kvalificētas vairākuma balsošanas iespēju uzlūkot ar paļāvību. Mūsu 
kopīgajam mērķim ir jābūt ES ārējās darbības uzticamības, konsekvences un efektivitātes nodrošināšanai, 
vienlaikus nodrošinot dalībvalstu līdzatbildību. 
 
 
6. Nākamās Eiropas Komisijas politisko pamatnostādņu 2024.–2029. gadam mērķis ir stiprināt Komisijas 
attiecības ar Eiropas Parlamentu. Ievērojot jūsu priekšgājēju paustās apņemšanās (un viņu izveidoto labāko 
praksi), paskaidrojiet, lūdzu, sīkāk, kā plānojat: 
- proaktīvi un efektīvi iesaistīt Parlamentu (kā neatņemamu “Eiropas komandas” daļu) jau no savu 
prioritāšu un mērķu izstrādes un pilnveides procesa sākumposmiem; 
- nodrošināt, ka Parlamenta nostājas tiek pienācīgi ņemtas vērā jūsu priekšlikumos (arī kopīgajos 
priekšlikumos) par Padomes tiesību aktiem visos jautājumos, kas ir būtiski Ārlietu komitejai (arī par 
ierobežojošiem pasākumiem un sankciju režīmiem), apspriedēs par ES ārlietu politikas prioritātēm un nostājām 
(jo īpaši pirms Ārlietu padomes sanāksmēm) un jaunos vai atjauninātos ES paziņojumos un stratēģijās, un 
nodrošināt, ka Parlaments un jo īpaši Ārlietu komiteja sistemātiski un laikus tiek informēta par šādiem 
priekšlikumiem, apspriedēm un dokumentiem; 
- nodrošināt, ka trīs mēnešu laikā pēc Parlamenta rezolūciju pieņemšanas, arī KĀDP/KDAP jomā, tiek 
sniegts rakstisks novērtējums par to, kā Parlamenta nostāja ir ņemta vērā; 
- nodrošināt, ka Parlamenta viedoklis pienācīgi tiek ņemts vērā pirms starptautisku sarunu procesa 
uzsākšanas un tā laikā, tostarp nodrošināt, ka Parlaments un jo īpaši Ārlietu komiteja nekavējoties un pilnībā tiek 
informēta visos sarunu posmos par starptautiskiem nolīgumiem (arī nesaistošiem nolīgumiem, vienošanās 
dokumentiem, saprašanās memorandiem), kā arī to īstenošanu un pārskatīšanu, un ka netiek pieprasīta nolīgumu 
pagaidu piemērošana, pirms Parlaments nav devis piekrišanu; šajā sakarā — kā būtu jāturpina pārskatīšana 
attiecībā uz 2002. gada Iestāžu nolīgumu par piekļuvi slepenajai informācijai KĀDP/KDAP jomā (tostarp par 
sankcijām, KDAP misiju pilnvarām, ES īpašo pārstāvju ziņojumiem un valstu stratēģijām, ko tie sūta Politikas un 
drošības komitejai)? 

- proaktīvi un efektīvi iesaistīt Parlamentu (kā neatņemamu “Eiropas komandas” daļu) jau no savu 
prioritāšu un mērķu izstrādes un pilnveides procesa sākumposmiem; 

Kā bijusī EP deputāte es augstu vērtēju šo parlamentāro diplomātiju. Ja mani apstiprinās, es apņemos balstīties uz 
esošo labo praksi un uzturēt regulāru viedokļu apmaiņu ar Eiropas Parlamentu, jo īpaši ar Ārlietu komiteju, par ES 
ārpolitikas prioritātēm, tās mērķiem un īstenošanu, izmantojot strukturētu dialogu par gaidāmajiem 
priekšlikumiem un paziņojumiem atbilstoši Komisijas darba programmai, kā arī piedalīties ad hoc viedokļu 
apmaiņā atbilstošā formātā.  

- nodrošināt, ka Parlamenta nostājas tiek pienācīgi ņemtas vērā jūsu priekšlikumos (arī kopīgajos 
priekšlikumos) par Padomes tiesību aktiem visos jautājumos, kas ir būtiski Ārlietu komitejai (arī par 
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ierobežojošiem pasākumiem un sankciju režīmiem), apspriedēs par ES ārlietu politikas prioritātēm un nostājām 
(jo īpaši pirms Ārlietu padomes sanāksmēm) un jaunos vai atjauninātos ES paziņojumos un stratēģijās, un 
nodrošināt, ka Parlaments un jo īpaši Ārlietu komiteja sistemātiski un laikus tiek informēta par šādiem 
priekšlikumiem, apspriedēm un dokumentiem; 

Ja mani apstiprinās, apņemos ņemt vērā Eiropas Parlamenta viedokli attiecībā uz priekšlikumiem, ko es iesniedzu 
Padomei. Es turpināšu sistemātiski un konsekventi izmantot esošo dialoga praksi. Es arī informēšu Ārlietu 
komiteju (AFET) un konsultēšos ar to. Saskaņā ar iedibināto praksi un neatkarīgi no citiem apmaiņas veidiem es 
rakstiski informēšu AFET komitejas priekšsēdētāju par Padomes sanāksmju rezultātiem. Es uzskatu, ka 
visaptverošs un pamatīgs dialogs ir visefektīvākais un konstruktīvākais veids, kā nodrošināt, ka tiek pienācīgi 
ņemti vērā Eiropas Parlamenta viedokļi un nostāja. Piemēram, Eiropas Parlamenta nostājai un darbībām ir bijusi 
svarīga loma efektīvā ietekmes darbā ar trešām valstīm, reaģējot uz Krievijas agresijas karu pret Ukrainu. Apsolu 
turpināt šo praksi. 

- nodrošināt, ka trīs mēnešu laikā pēc Parlamenta rezolūciju pieņemšanas, arī KĀDP/KDAP jomā, tiek 
sniegts rakstisks novērtējums par to, kā Parlamenta nostāja ir ņemta vērā; 

Apsolu pienācīgi ņemt vērā Parlamenta nostāju savā darbā un attiecīgi sniegt norādījumus Eiropas Ārējās darbības 
dienestam. Es ierosinu, ka mēs iesaistāmies pastāvīgā dialogā un turpmākos pasākumos, kuros abas puses var ātri 
koriģēt, pielāgot un pievienot aktualitātes un ņemt vērā starptautiskās dinamikas straujo tempu.  

- nodrošināt, ka Parlamenta viedoklis pienācīgi tiek ņemts vērā pirms starptautisku sarunu procesa 
uzsākšanas un tā laikā, tostarp nodrošināt, ka Parlaments un jo īpaši Ārlietu komiteja nekavējoties un pilnībā tiek 
informēta visos sarunu posmos par starptautiskiem nolīgumiem (arī nesaistošiem nolīgumiem, vienošanās 
dokumentiem, saprašanās memorandiem), kā arī to īstenošanu un pārskatīšanu, un ka netiek pieprasīta nolīgumu 
pagaidu piemērošana, pirms Parlaments nav devis piekrišanu; šajā sakarā — kā būtu jāturpina pārskatīšana 
attiecībā uz 2002. gada Iestāžu nolīgumu par piekļuvi slepenajai informācijai KĀDP/KDAP jomā (tostarp par 
sankcijām, KDAP misiju pilnvarām, ES īpašo pārstāvju ziņojumiem un valstu stratēģijām, ko tie sūta Politikas un 
drošības komitejai)? 

Ja mani apstiprinās, es centīšos ievērot pārredzamības, pārskatatbildības un demokrātiskās leģitimitātes principus. 
Nodrošināšu, ka Eiropas Parlaments tiek nekavējoties un pilnībā informēts visos starptautisko nolīgumu 
procedūras posmos. Tas nozīmē, ka ir jāveic vajadzīgie pasākumi, lai vajadzības gadījumā nodrošinātu 
informācijas konfidencialitāti.  

Jautājumā par nesaistošiem nolīgumiem vēlos atgādināt, ka atbilstoši Tiesas apstiprinājumam tie ietilpst Padomes 
politikas prerogatīvās. Tomēr esmu gatava meklēt veidus, kā piemērotā brīdī procedūras gaitā, pilnībā respektējot 
Padomes prerogatīvas, informēt Parlamentu. 

Spēkā esošais 2002. gadā izveidotais instruments klasificētas informācijas apmaiņai starp Eiropas Parlamentu un 
Padomi KĀDP jomā vēl ir jāuzlabo. Esmu pilnībā apņēmusies sadarboties ar Parlamentu un Padomi, lai iespējami 
drīz panāktu vienošanos. Tikmēr es nodošu informāciju Eiropas Parlamenta deputātiem Īpašās komitejas 
sanāksmēs. 
7. Kādus konkrētus pasākumus plānojat veikt, lai ar Komisijas/EĀDD atbalstu saglabātu un uzlabotu sadarbību 
starp jums un Parlamentu, pamatojoties uz pašreizējo izveidoto praksi, kā arī paskaidrojiet, lūdzu, sīkāk, kā 
plānojat: 
- uzturēt regulāru viedokļu apmaiņu gan plenārsēdēs, gan ar Ārlietu komiteju (tostarp “strukturālu 
dialogu”) un nodrošināt savu ad hoc klātbūtni komitejā īsā laikā nozīmīgu notikumu vai būtisku pavērsienu 
gadījumā; nodrošināt regulāru klātbūtni starpparlamentārajās konferencēs par KĀDP/KDAP; 
- uzlabot klātienes brīfingus Ārlietu komitejai, kas notiek regulāri un savlaicīgi pirms un pēc Ārlietu 
padomes sanāksmēm, arī tās aizsardzības formātā, un sniegt attiecīgu un būtisku publiski nepieejamu informāciju 
(tostarp sanāksmēs aiz slēgtām durvīm, ja tam ir pamatots iemesls) par pašreizējo starptautisko situāciju un EĀDD 
politiskajiem ziņojumiem;  
- turpināt pilnībā sadarboties ar Eiropas Parlamenta īpašo komiteju; 
- uzlabot kopīgās konsultatīvās sanāksmes par KĀDP, jo īpaši izmantojot iepriekšēju rakstisku 
informāciju, ko jūsu dienests sniedz par visiem ar KĀDP budžetu saistītajiem lēmumiem; 
- nodrošināt, ka jaunieceltie delegāciju vadītāji un ES īpašie pārstāvji tiekas ar Ārlietu komiteju un ka viņu 
iecelšanai amatā ir vajadzīgs Parlamenta apstiprinājums, kā arī nodrošināt KDAP misiju vadītāju un EĀDD 
augstāko amatpersonu klātbūtni sanāksmēs ar šo komiteju un viņu jēgpilnu ieguldījumu, jo īpaši sanāksmēs aiz 
slēgtām durvīm, un turpināt organizēt vēstnieku ikgadējās konferences daļu, kurā piedalās arī EP; nodrošināt 
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pienācīgu ģeogrāfisko un dzimumu līdzsvaru, kad tiek iecelti jauni delegāciju vadītāji un EĀDD augstākās 
amatpersonas; 
- labāk sinhronizēt Komisijas/EĀDD un Parlamenta darbības, piemēram, sistemātiski iepriekš informējot 
par oficiālo stratēģisko dokumentu plānoto publicēšanas grafiku, plānotajām sanāksmēm ar ministriem un 
samitiem, priekšlikumiem sākt sarunas par starptautiskiem nolīgumiem, dialogus cilvēktiesību jomā un par 
demokrātijas atbalsta darbību plānošanu; 
- turpināt veicināt sadarbību un sinerģiju starp Parlamentu un EĀDD, arī ar ES delegācijām, saistībā ar 
Eiropas Parlamenta deputātu oficiālajām vizītēm trešās valstīs; 
- turpināt attīstīt Ārējās darbības dienestu par efektīvu Eiropas diplomātisko dienestu;  
- uzlabot pašreizējo labo sadarbību starp ES un EP vēlēšanu novērošanas misijām un citām šādām 
misijām, ko veic citas starptautiskās organizācijas; 
- ciešāk iesaistīt Eiropas Parlamentu nostājās un lēmumos par pievienošanās procesiem? 

 

- uzturēt regulāru viedokļu apmaiņu gan plenārsēdēs, gan ar Ārlietu komiteju (tostarp “strukturālu 
dialogu”) un nodrošināt savu ad hoc klātbūtni komitejā īsā laikā nozīmīgu notikumu vai būtisku pavērsienu 
gadījumā; nodrošināt regulāru klātbūtni starpparlamentārajās konferencēs par KĀDP/KDAP; 

Papildus plenārsēžu debatēm, jo īpaši tām, kuru nobeigumā paredzēts pieņemt Eiropas Parlamenta gada ziņojumu 
par KĀDP un KDAP īstenošanu saskaņā ar LES 36. pantu un gada ziņojumu “Cilvēktiesības un demokrātija 
pasaulē”, es uzskatu, ka mēs parlamentārās apspriedes varam uzlabot arī, pievēršoties mērķtiecīgāk izvēlētam 
ārpolitikas jautājumu klāstam, tādējādi koncentrējoties uz savlaicīgām, atklātām un saturīgām apspriedēm, kuru 
rezultāti parādītu mūsu apņēmību un iesaisti darbā ar trešām partnervalstīm. Varētu paredzēt arī ad hoc sanāksmes 
atbilstošā formātā, jo īpaši steidzamu lēmumu un mainīgu situāciju gadījumos. Ja mani apstiprinās, es plānoju 
regulāri iespēju robežās piedalīties starpparlamentārajās konferencēs par KĀDP/KDAP.  

- uzlabot klātienes brīfingus Ārlietu komitejai, kas notiek regulāri un savlaicīgi pirms un pēc Ārlietu 
padomes sanāksmēm, arī tās aizsardzības formātā, un sniegt attiecīgu un būtisku publiski nepieejamu informāciju 
(tostarp sanāksmēs aiz slēgtām durvīm, ja tam ir pamatots iemesls) par pašreizējo starptautisko situāciju un EĀDD 
politiskajiem ziņojumiem;  

Pirms Ārlietu padomes sanāksmēm un pēc tām par to rezultātiem es informēšu AFET un konsultēšos ar to. 
Dalīšanās ar ziņojumiem un informāciju ir palīdzējusi vairot mūsu kopīgās zināšanas par ārlietu jautājumiem un 
izstrādāt vienotu satvaru mūsu darbībām un izpratni par tām. Ja mani apstiprinās, es turpināšu pilnībā īstenot 
iepriekšējā sasaukuma praktiskos pasākumus (t. i., ātrāku informācijas apmaiņu, izmantojot elektroniskos 
līdzekļus) un došu norādījumus attiecīgajiem dienestiem sadarboties ar Eiropas Parlamentu un konsultēt mani par 
turpmākiem iespējamiem uzlabojumiem, vienlaikus nodrošinot pienācīgu drošību un konfidencialitāti. 

- turpināt pilnībā sadarboties ar Eiropas Parlamenta īpašo komiteju; 

Kamēr turpinās sarunas par jaunu vienošanos starp Eiropas Parlamentu, Padomi un Augsto pārstāvi par Parlamenta 
piekļuvi klasificētai informācijai, es sniegšu klasificēto informāciju Eiropas Parlamenta deputātiem sanāksmēs ar 
Īpašo komiteju, pilnībā ievērojot noteikumus par šāda veida informācijas apmaiņu.  

- uzlabot kopīgās konsultatīvās sanāksmes par KĀDP, jo īpaši izmantojot iepriekšēju rakstisku 
informāciju, ko jūsu dienests sniedz par visiem ar KĀDP budžetu saistītajiem lēmumiem; 

Ja mani apstiprinās, apņemos informēt Parlamentu par Padomes lēmumu ietekmi uz KĀDP budžetu, cik drīz vien 
iespējams pēc to pieņemšanas, tostarp izmantojot apvienotās konsultatīvās sanāksmes. Es arī došu norādījumus 
Politikas un drošības komitejas priekšsēdētājam, Ārpolitikas instrumentu dienesta (FPI) vadītājam un EĀDD 
augstākajai vadībai attiecīgā gadījumā turpināt informēt Ārlietu komitejas un Budžeta komitejas priekšsēdētājus, 
kā arī citus attiecīgos Eiropas Parlamenta deputātus par KĀDP budžeta izpildi.  

- nodrošināt, ka jaunieceltie delegāciju vadītāji un ES īpašie pārstāvji tiekas ar Ārlietu komiteju un ka viņu 
iecelšanai amatā ir vajadzīgs Parlamenta apstiprinājums, kā arī nodrošināt KDAP misiju vadītāju un EĀDD 
augstāko amatpersonu klātbūtni sanāksmēs ar šo komiteju un viņu jēgpilnu ieguldījumu, jo īpaši sanāksmēs aiz 
slēgtām durvīm, un turpināt organizēt vēstnieku ikgadējās konferences daļu, kurā piedalās arī EP; nodrošināt 
pienācīgu ģeogrāfisko un dzimumu līdzsvaru, kad tiek iecelti jauni delegāciju vadītāji un EĀDD augstākās 
amatpersonas; 
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Es apņemos turpināt praksi, ka jaunieceltie vēstnieki un ES īpašie pārstāvji, stājoties amatā un pildot amata 
pienākumus, apmainās ar viedokļiem ar AFET. Attiecībā uz ikgadējo vēstnieku konferenci Eiropas Parlamenta 
līdzdalībai ir acīmredzama pievienotā vērtība, un EP sadaļas organizēšana sniegs vēl vairāk iespēju integrēt 
parlamentārajā diplomātijā ietekmes darbu, ko ES delegācijas veic trešās valstīs. EĀDD atlases procedūras ir 
stingri balstītas uz nopelniem. Ja mani apstiprinās, es pievērsīšu īpašu uzmanību pienācīga ģeogrāfiskā un 
dzimumu līdzsvara nodrošināšanai. EĀDD pastāvīgi virzās uz mērķi līdz 2025. gadam panākt pilnīgu dzimumu 
paritāti visos vadības līmeņos un arī virzās uz lielāku ģeogrāfisko līdzsvaru. Lai konsolidētu šīs pozitīvās tendences 
un novērstu nelīdzsvarotību, es cieši sadarbošos ar visām dalībvalstīm un mudināšu tās ierosināt augsti kvalificētu 
un dzimumu ziņā līdzsvarotu kandidātu kopumu.  

- labāk sinhronizēt Komisijas/EĀDD un Parlamenta darbības, piemēram, sistemātiski iepriekš informējot 
par oficiālo stratēģisko dokumentu plānoto publicēšanas grafiku, plānotajām sanāksmēm ar ministriem un 
samitiem, priekšlikumiem sākt sarunas par starptautiskiem nolīgumiem, dialogus cilvēktiesību jomā un par 
demokrātijas atbalsta darbību plānošanu; 

Attiecībā uz informāciju Parlamentam un Padomei par starptautisko nolīgumu plānošanu ikgadējās programmu 
veidošanas ietvaros papildus manai apņēmībai, kas izriet no LESD 218. panta 10. punkta un attiecīgās ES Tiesas 
judikatūras, esmu gatava izskatīt iespējas, kā uzlabot agrīnu informācijas apmaiņu par plānošanu, lai labāk 
sinhronizētu Komisijas/EĀDD un Parlamenta darbības. Es arī informēšu AFET par oficiālo dokumentu, 
sanāksmju, misiju un dialogu termiņiem. Vispārīgāk runājot, es plānoju cieši iesaistīties Komisijas dialogā ar 
Eiropas Parlamentu un Padomi pirms un pēc gada darba programmas pieņemšanas. 

- turpināt veicināt sadarbību un sinerģiju starp Parlamentu un EĀDD, arī ar ES delegācijām, saistībā ar 
Eiropas Parlamenta deputātu oficiālajām vizītēm trešās valstīs; 

Es apņemos turpināt Eiropas Parlamenta delegāciju vizīšu pamatnostādņu pašreizējo īstenošanu. Es došu 
norādījumus EĀDD arī turpmāk cieši sadarboties ar Parlamenta dienestiem lēmumu pieņemšanā par 
parlamentārajām misijām un misiju sagatavošanu un īstenošanu, arī tāpēc, ka tas nodrošinās konsekvenci un 
papildināmību starp ES delegāciju darbu un parlamentāro diplomātiju.  

- turpināt attīstīt Ārējās darbības dienestu par efektīvu Eiropas diplomātisko dienestu;  

Ja mani apstiprinās, viena no galvenajām prioritātēm būs EĀDD veidošana par nākotnes pārbaudījumiem 
sagatavotu ES diplomātisko dienestu. Stratēģiskā sadarbība ar Komisiju un Eiropas Parlamentu joprojām būs 
svarīga, tostarp budžeta un cilvēkresursu jautājumos, nolūkā nodrošināt pienācīgus EĀDD finanšu resursus un 
cilvēkresursus, lai ES spētu būt uzticama dalībniece globālās politikas un drošības jomā. Svarīgs aspekts būs 
uzsvars uz personāla attīstību un mācībām, kas ļaus mums veidot kopēju diplomātisko un vadības kultūru. Šajā 
sakarā Eiropas Diplomātijas akadēmijas (EUDA) izveidei – ko ierosināja Eiropas Parlaments – būs izšķiroša 
nozīme īstena Eiropas diplomātiskā korpusa veidošanā.  

- uzlabot pašreizējo labo sadarbību starp ES un EP vēlēšanu novērošanas misijām un citām šādām 
misijām, ko veic citas starptautiskās organizācijas; 

Izcilais komandas darbs, kuru kopīgi veic Eiropas Parlaments, EĀDD un Eiropas Komisija, ir būtiski svarīgs ES 
vēlēšanu novērošanas sekmīgā īstenošanā. Būtu jāturpina koordinācija ar citiem starptautiskajiem novērotājiem, 
pamatojoties uz vēlēšanu novērošanas principu starptautisko deklarāciju, tostarp ik gadu rīkojot sanāksmes, kurās 
piedalās Parlaments, EĀDD un Komisijas dienesti. 

- ciešāk iesaistīt Eiropas Parlamentu nostājās un lēmumos par pievienošanās procesiem? 

Ja mani apstiprinās, es cieši sadarbošos ar paplašināšanās komisāru(-i), lai turpmākajos gados virzītu 
paplašināšanās procesu. Eiropas Parlamenta atbalsts procesam un sadarbībai ar paplašināšanās partneriem, jo īpaši 
izmantojot apvienotās parlamentārās komitejas ar kandidātvalstīm, palīdzēs sekmēt paplašināšanās procesa virzību 
un koncentrēs politisko enerģiju uz nepieciešamajām reformām. 
 

Attīstības komitejas uzdotie jautājumi 

8. Ņemot vērā jūsu pilnvarojuma vēstuli, mēs uzticamies, ka AP/PV rīkosies kā godīgs starpnieks, lai veidotu 
patiesi līdzsvarotu ārpolitiku un aizstāvēs ilgtspējīgas attīstības mērķus. Ņemot vērā jūsu visaptverošo lomu, kādu 
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pieeju jūs īstenosiet kolēģijas darbā attiecībā uz ārējās darbības finansējuma pārskatīšanu, lai tajā arī turpmāk 
būtu atspoguļots līdzsvarots reģionālais un tematiskais sadalījums, kā tas ir šobrīd Kaimiņattiecību, attīstības 
sadarbības un starptautiskās sadarbības instrumentā “Eiropa pasaulē”? Kādus konkrētus pasākumus un 
iniciatīvas veiksiet, lai “nodrošinātu labāku saikni starp ES iekšpolitiku un ārpolitiku”, kā minēts jūsu 
pilnvarojuma vēstulē? Kā jūs efektīvi īstenosiet politikas saskaņotību ilgtspējīgai attīstībai visos likumdošanas un 
politiskajos procesos? 

 

Ņemot vērā jūsu pilnvarojuma vēstuli, mēs uzticamies, ka AP/PV rīkosies kā godīgs starpnieks, lai veidotu patiesi 
līdzsvarotu ārpolitiku un aizstāvēs ilgtspējīgas attīstības mērķus.  

Es ne tikai apņemos darīt visu iespējamo, lai būtu objektīvs starpnieks tādas patiesi līdzsvarotas ārpolitikas 
izstrādē, kura būtu piemērota pašreizējai ģeopolitiskajai realitātei, bet arī personīgi uzskatu, ka ES kā ārpolitikas 
īstenotājas panākumi ir pilnībā atkarīgi no mūsu spējas paust vienotu nostāju, un es centīšos panākt šo vienotību, 
regulāri sadarbojoties ar Padomi un dalībvalstīm. Tas ir veids, kā ES var veiksmīgi sniegt praktisku ieguldījumu 
globālajās iniciatīvās, kā nesenajā darbā kopā ar ANO un partneriem, veidojot vērienīgu Nākotnes paktu un 
nodrošinot tā pieņemšanu.  

Ja mani apstiprinās, es nelokāmi apņemos īstenot ANO ilgtspējīgas attīstības mērķus (IAM) un nodrošināt, ka tie 
tiek integrēti visā ES ārējā darbībā. Gluži vienkārši tā būtu laba ārpolitika, un es uzskatu, ka te nav vietas 
kompromisiem. Turklāt vairāku krīžu – klimata pārmaiņu, Covid-19 pandēmijas, Krievijas agresijas kara pret 
Ukrainu un situācijas Tuvajos Austrumos – ietekme ir būtiski kavējusi IAM īstenošanas progresu. Tālab IAM 
sasniegšanas veicināšana un atbalstīšana joprojām būs ES starptautisko partnerību pamatelements un iemesls, 
kāpēc ES jaunā pieeja, kuras pamatā ir stratēģija Global Gateway, jau tagad ļauj Eiropas Savienībai sniegt 
nozīmīgāku un efektīvāku ieguldījumu IAM sasniegšanā. Arī attiecībā uz valstīm, kas ir nestabilas vai kurām draud 
nestabilitāte, valstīm, kurās ir sarežģīti apstākļi, un līdzīgiem gadījumiem, kuros Global Gateway nav partnerības 
galvenais instruments, es kopā ar starptautisko partnerību komisāru(-i) nodrošināšu, ka mēs spējam piedāvāt 
mērķtiecīgu atbalstu, kas nevienu neatstāj novārtā.  

Ņemot vērā jūsu visaptverošo lomu, kādu pieeju jūs īstenosiet kolēģijas darbā attiecībā uz ārējās darbības 
finansējuma pārskatīšanu, lai tajā arī turpmāk būtu atspoguļots līdzsvarots reģionālais un tematiskais sadalījums, 
kā tas ir šobrīd Kaimiņattiecību, attīstības sadarbības un starptautiskās sadarbības instrumentā “Eiropa 
pasaulē”?  

ES spēs tikt galā ar gaidāmajiem pārbaudījumiem tikai tad, ja tai būs jauns mērķiem atbilstošs budžets ar pārkārtotu 
ārējās darbības finansējumu. Tas ir jāizstrādā tā, lai tas gan atbilstu partneriem, ar kuriem mēs sadarbojamies, gan 
būtu pieskaņots mūsu stratēģiskajām interesēm un tādējādi būtu efektīvs. To apsverot, mums būtu vispirms 
jānosaka, ko mēs vēlamies finansēt, un pēc tam – kādā veidā mēs vislabāk varam virzīties uz savu mērķu 
sasniegšanu un panākt maksimāli labākos rezultātus. Izstrādājot jauno daudzgadu finanšu shēmu (DFS), mums 
būs jāizdara secinājumi par pašreizējo shēmu, jo īpaši attiecībā uz vienkāršību, elastību, ātrumu un stratēģisko 
ievirzi. Nākamā DFS tiks izstrādāta arī radikāli atšķirīgā kontekstā nekā iepriekšējā, ar daudz augstākām 
ģeopolitiskajām un ģeoekonomiskajām likmēm, un tas būtu tajā jāatspoguļo.  

Lai gan es nevaru paredzēt Komisijas priekšlikuma konkrēto saturu, es varu uzsvērt, ka mana personīgā pieeja, ja 
jūs apstiprināsiet mani priekšsēdētājas vietnieces amatā, būs pilnībā iesaistīties šajā procesā, cieši sadarbojoties ar 
komisāru(-i) budžeta, krāpšanas apkarošanas un publiskās pārvaldes jautājumos, kā arī ar ārējo attiecību jomas 
komisāriem(-ēm), lai nodrošinātu, ka Komisijas priekšlikuma iznākums ietver pareizus un piemērotus finanšu 
instrumentus, kas pilnībā atbalstīs ES ārējo darbību. 

Kādus konkrētus pasākumus un iniciatīvas veiksiet, lai “nodrošinātu labāku saikni starp ES iekšpolitiku un 
ārpolitiku”, kā minēts jūsu pilnvarojuma vēstulē? Kā jūs efektīvi īstenosiet politikas saskaņotību ilgtspējīgai 
attīstībai visos likumdošanas un politiskajos procesos? 

Ja mani apstiprinās priekšsēdētājas vietnieces amatā, saskaņā ar savu pilnvarojuma vēstuli es parūpēšos, ka notiek 
regulāras un savlaicīgas ārējo attiecību jomas komisāru sanāksmes, kurās apspriež ES politikas virzienu ārējos 
aspektus un uz kurām tiek pēc vajadzības uzaicināti attiecīgie komisāri. Mērķim vajadzētu būt nodrošināt, ka ārējā 
dimensija tiek konsekventi integrēta mūsu iekšpolitikā un pretēji. Ar tādu pašu mērķi un kā norādīts manā 
pilnvarojuma vēstulē es gatavošu regulāras kolēģijas debates par svarīgākajiem ārpolitikas jautājumiem un 
vienmēr vērsīšu uzmanību uz es vienmēr vērsīšu uzmanību uz jautājumiem, kas pārklājas ar ES iekšpolitiku.  
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Ja mani apstiprinās, es kopā ar citiem kolēģijas locekļiem strādāšu pie tā, lai mūsu iekšpolitikā iekļautu ārējo 
dimensiju, sākot no politikas izstrādes līdz īstenošanai un ieskaitot budžeta jautājumos, kuros mēs izveidosim vēl 
ciešāku saikni starp ārējās darbības finansējumu un iekšpolitikas prioritātēm. Tas nodrošinās, piemēram, to, ka 
ilgtspējīgas attīstības apsvērumi tiek integrēti visās attiecīgajās politikas jomās un lēmumu pieņemšanas procesos. 
Turklāt es sekmēšu ES politikas iespējamās ietekmes uz trešām valstīm agrīnu novērtēšanu un integrēšanu 
politikas izstrādes posmā, tostarp dažādu ES politikas jomu iespējamo kumulatīvo ietekmi. Tas ietvers pastāvīgu 
sazināšanos ar mūsu partneriem Briselē un ar ES delegāciju starpniecību, lai iepazīstinātu ar mūsu politiku, 
izskaidrotu un aizstāvētu to un pēc iespējas agrīnā posmā sadarbotos ar partneriem, kā arī – kas ir svarīgi – 
uzklausītu bažas un reaģētu uz tām. Es arī vēlos vajadzības gadījumā nodrošināt mērķtiecīgāku atbalstu mūsu 
partneriem, papildinot ES politikas izvēršanu ar atbalsta pasākumiem, lai palīdzētu viņiem pielāgoties 
attiecīgajiem tiesību aktiem un gūt no tiem labumu. Tā ir būtiska daļa no tā darba, ar kuru īsteno Programmā 
2030. gadam nostiprināto principu, kurš paredz politikas saskaņotību ilgtspējīgai attīstībai, un 17. ilgtspējīgas 
attīstības mērķi, kurš attiecas uz partnerībām, kā arī apņemšanos nodrošināt politikas saskaņotību attīstībai 
atbilstoši Līgumiem (LESD 208. pants). 
 
 

Starptautiskās tirdzniecības komitejas uzdotie jautājumi 

9. Jums ir uzdots kopā ar priekšsēdētājas izpildvietnieku uzplauksmes un industriālās stratēģijas jautājumos veidot 
“jaunu ekonomikas ārpolitiku”. Vai varat izklāstīt savas sākotnējās idejas par šīs politikas saturu un paredzēto 
grafiku? Kāda ir tirdzniecības un investīciju loma šajā politikā? Kā plānojat sadarboties ar komisāru tirdzniecības 
un ekonomikas drošības jautājumos, lai izstrādātu un īstenotu šo jauno ekonomikas ārpolitiku, kā arī Savienības 
ārējo attiecību veidošanā kopumā, vienlaikus ievērojot cilvēktiesības un pamatvērtības? Kā jūs kā priekšsēdētājas 
vietniece nodrošināsiet, ka Savienības tiesību aktu izstrādē un īstenošanā sistemātiskāk tiek ņemta vērā ietekme 
uz mūsu tirdzniecības partneriem? Kā tieši plānojat sadarboties ar ārpussavienības valstīm, kuras ir ietekmējuši 
Savienības tiesību akti, un kā plānojat sadarboties ar citiem komisāriem šajā jautājumā? 

 

Jums ir uzdots kopā ar priekšsēdētājas izpildvietnieku uzplauksmes un industriālās stratēģijas jautājumos veidot 
“jaunu ekonomikas ārpolitiku”. Vai varat izklāstīt savas sākotnējās idejas par šīs politikas saturu un paredzēto 
grafiku? Kāda ir tirdzniecības un investīciju loma šajā politikā?  

Pasaulē, kurā atkarības instrumentalizācija ir pieaugoša tendence, Eiropas Savienībai ir jāpanāk pareizais līdzsvars 
starp ekonomikas atvērtību, kas joprojām ir neaizstājama mūsu labklājībai, un nepieciešamo aizsardzību, 
uzstājīgāk tiecoties uzlabot noturību, aizsargājot sevi no negodīgas konkurences un novēršot riskus. Ja mani 
apstiprinās, es izvirzīšu par prioritāti “jaunās ekonomikas ārpolitikas” veidošanu kopā ar priekšsēdētājas 
izpildvietnieku(-ci) labklājības un rūpniecības stratēģijas jautājumos, kā paredzēts manā pilnvarojuma vēstulē, un 
jo īpaši komisāriem(-ēm), kas atbild par tirdzniecību un ekonomisko drošību, starptautiskajām partnerībām un 
citām attiecīgajām jomām. Ģeopolitika un ģeoekonomika ir savstarpēji saistītas, un tam ir jāatspoguļojas arī mūsu 
atbildē. 

Attiecībā uz sākotnējām idejām ievēlētā Komisijas priekšsēdētāja politikas pamatnostādnēs jau ir izklāstījusi 
vispārējo pieeju, kuras pamatā ir trīs pīlāri: ekonomiskā drošība, tirdzniecība un ieguldījumi partnerībās. 
Pamatojoties uz to, esmu apņēmības pilna, ja mani apstiprinās priekšsēdētājas vietnieces amatā, kopā ar pārējiem 
kolēģijas locekļiem turpināt izstrādāt un īstenot politiku un izmantot secinājumus, kas gūti pētījumos par šo tematu, 
piemēram, Dragi ziņojumā. Es uzskatu, ka, to darot, mums būtu jāsadarbojas ar citām iestādēm, tostarp Eiropas 
Parlamentu, attiecīgajām komitejām un to locekļiem, kā arī ar starptautiskajiem partneriem.  

Es sadarbošos ar tirdzniecības un ekonomiskās drošības komisāru(-i) Eiropas ekonomiskās drošības jomā, 
pamatojoties uz 2023. gada Eiropas ekonomiskās drošības stratēģijas īstenošanu un turpinot ar jaunas ekonomiskās 
drošības doktrīnas izstrādi. Es uzskatu, ka mūsu pieejai arī turpmāk jābūt balstītai uz riska novērtējumu un 
apdraudējumu analīzi, kas ir kopīga ar dalībvalstīm, un uz tās pamata mēs varēsim izstrādāt mērķtiecīgus un 
samērīgus risku mazināšanas pasākumus. 

Vēlos uzsvērt partnerības komponenta nozīmi ES pieejā ekonomiskās drošības politikai. Eiropas Savienībai ir 
jāmeklē iespējas nodibināt savstarpēji izdevīgas partnerības, arī dažādošanas nolūkā, vienlaikus izvairoties no 
nepamatotas mūsu politikas ietekmes uz attiecībām ar trešām valstīm. Šajā sakarā būtiska nozīme būs dialogiem 
par ekonomisko drošību, kā arī diplomātiskajiem centieniem, tostarp ar ES delegāciju starpniecību. 
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Otrais pīlārs – tirdzniecība – ir pamatelements attiecībās ar mūsu partneriem, un mums būtu jācenšas pabeigt 
notiekošās sarunas, vienlaikus izskatot iespējas sākt jaunas sarunas un domājot par to iespējamo tvērumu. Ja mani 
apstiprinās, es cieši sadarbošos ar tirdzniecības un ekonomiskās drošības komisāru(-i), lai padziļinātu brīvas un 
godīgas tirdzniecības saites ar partneriem visā pasaulē. Jaunās tīrās tirdzniecības un investīciju partnerības būs 
svarīgs mūsu visaptverošo partnerību elements. Tajā pašā laikā mums vajadzētu būt gataviem vajadzības gadījumā 
mobilizēt mūsu tirdzniecības aizsardzības instrumentus, nodrošinot vienlīdzīgus konkurences apstākļus un to, ka 
mēs pilnībā izprotam iekšēji veikto pasākumu ietekmi uz mūsu partneriem un esam gatavi viņus atbalstīt un kliedēt 
viņu bažas. Prioritāte joprojām būs arī Pasaules Tirdzniecības organizācijas (PTO) reformēšana un stiprināšana. 

Attiecībā uz trešo pīlāru – ieguldījumi partnerībās – šodienas realitāte ir tāda, ka Eiropas Savienībai ir jāsadarbojas 
ar partneriem, lai sasniegtu lielāko daļu tās mērķu kā Savienībai. Mūsu mērķim jābūt tāda saskaņota un integrēta 
piedāvājuma izveidošanai, kurš būtu izdevīgs gan Eiropas Savienībai, gan partnervalstīm un ļautu abām pusēm 
veicināt ilgtermiņa, ilgtspējīgas un savstarpēji izdevīgas partnerības. Šajos centienos būtiska nozīme būs stratēģijas 
Global Gateway nākamajam līmenim, nodrošinot un uzlabojot sinerģiju ar integrētu tirdzniecības un 
makroekonomiskā atbalsta paketi, kā arī vēl vairāk nostiprinot stratēģiju Global Gateway mūsu plašākā ārējā 
darbībā un ārpolitikā.  

Kā plānojat sadarboties ar komisāru tirdzniecības un ekonomikas drošības jautājumos, lai izstrādātu un īstenotu 
šo jauno ekonomikas ārpolitiku, kā arī Savienības ārējo attiecību veidošanā kopumā, vienlaikus ievērojot 
cilvēktiesības un pamatvērtības?  

Pirmkārt, ES politikas pamatā vienmēr ir jābūt cilvēktiesību un pamatvērtību ievērošanai. Piemēram, stratēģija 
Global Gateway sakņojas tiesiskuma, cilvēktiesību un starptautisko normu un standartu ievērošanā un veicināšanā, 
un ES brīvās tirdzniecības nolīgumi (BTN) sasaista cilvēktiesību klauzulas ar politiskiem pamatnolīgumiem. Ja 
mani apstiprinās, es apņemos integrēt cilvēktiesības visās mūsu ārējo attiecību dimensijās, tostarp jaunajā 
ekonomikas ārpolitikā.  

Otrkārt, neskarot Komisijas darba metodes, es tādēļ paredzu šajā konfigurācijā plašas iespējas apspriest, piemēram, 
jaunās ekonomikas ārpolitikas izstrādi un īstenošanu. Ņemot vērā mūsu pilnvarojuma vēstules, ir arī vairākas 
konkrētas lietas, kurās es ceru cieši sadarboties ar tirdzniecības un ekonomiskās drošības komisāru(-i), piemēram, 
transatlantiskās partnerības ar ASV stiprināšana, sarežģīto attiecību ar Ķīnu vadīšana, attiecību ar Apvienoto 
Karalisti stiprināšana, jaunu ES un Indijas stratēģisko programmu izstrāde un – raugoties plašāk – mūsu partnerību 
pārvaldīšana un padziļināšana visā pasaulē.  

Kā jūs kā priekšsēdētājas vietniece nodrošināsiet, ka Savienības tiesību aktu izstrādē un īstenošanā sistemātiskāk 
tiek ņemta vērā ietekme uz mūsu tirdzniecības partneriem? Kā tieši plānojat sadarboties ar ārpussavienības 
valstīm, kuras ir ietekmējuši Savienības tiesību akti, un kā plānojat sadarboties ar citiem komisāriem šajā 
jautājumā? 

Saskaņā ar politikas pamatnostādnēm, kurās skaidri uzsvērts, ka ES tiesību aktu ietekme uz trešām valstīm ir 
jānovērtē atbilstoši sistemātiskākai pieejai, un saskaņā ar mūsu pilnvarojuma vēstulēm tirdzniecības un 
ekonomiskās drošības komisāram(-ei) un man ir uzticēts sadarboties, lai nodrošinātu, ka Eiropa iesaistās un reaģē 
uz to partneru bažām, kurus ietekmē mūsu izdarītā izvēle.  

Ja mani apstiprinās, es nodrošināšu, ka mūsu iekšpolitikas ārējā dimensija ir pilnībā integrēta kolēģijas lēmumu 
pieņemšanas procesā, sākot no politikas izstrādes līdz īstenošanai, tostarp attiecībā uz finansējumu. Praktiski to 
redzu šādi: 

- politikas iespējamās ietekmes ex ante novērtēšana; 

- pēc iespējas drīzāka iesaistīšanās dialogā ar partneriem politikas veidošanas procesā; 

- ciešākas saiknes veidošana starp ES ārējās darbības finansējumu un ES iekšpolitikas prioritātēm, sākot 
no klimata un enerģētikas līdz digitālajai drošībai un nodrošinātībai ar pārtiku; 

- proaktīva – Briselē un uz vietas ar attiecīgās ES delegācijas starpniecību – informēšana par jaunām 
iespējām, ko ES politika var sniegt trešām valstīm; 

- atbalsta novirzīšana tam, lai palīdzētu partneriem pielāgoties un mazināt ietekmi, tostarp vajadzības 
gadījumā mobilizējot ES dalībniekus Eiropas komandas pieejā. 
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Sieviešu tiesību un dzimumu līdztiesības komitejas uzdotie jautājumi 

10. Vai jūs turpināsiet veicināt to, ka dzimumu līdztiesība un pilnvērtīgu iespēju nodrošināšana sievietēm ir 
prioritāte visās ES ārējās darbības iniciatīvās? Kā tieši plānojat turpmāk īstenot ES Rīcības plānu par dzimumu 
līdztiesību un pilnvērtīgu iespēju nodrošināšanu sievietēm ES ārējā darbībā 2021.–2025. gadā (GAP III), un vai 
esat apņēmusies kopā ar attiecīgajiem komisāriem pieņemt GAP IV? Kādus pasākumus veiksiet, lai īstenotu un 
noteiktu par prioritāti ANO programmu sieviešu, miera un drošības jomā, jo īpaši attiecībā uz dzimumperspektīvas 
integrēšanu, un lai nodrošinātu sieviešu līdzdalību un līderību visos ar mieru un drošību saistītajos kontekstos? 
Kā jūs plānojat vērsties pret sieviešu tiesību pārkāpumiem trešās valstīs, jo īpaši pret sieviešu dzimumorgānu 
kropļošanu un citām kaitīgām praksēm, un vai jūs turpināsiet atbalstīt sieviešu cilvēktiesību aizstāvjus, seksuālās 
un reproduktīvās veselības un ar to saistīto tiesību aizstāvjus un LGBTIQ+ tiesību aizstāvjus? Kā šajā sakarā 
plānojat sadarboties ar Eiropas Parlamentu un iesaistīt FEMM komiteju? 

 

Vai jūs turpināsiet veicināt to, ka dzimumu līdztiesība un pilnvērtīgu iespēju nodrošināšana sievietēm ir prioritāte 
visās ES ārējās darbības iniciatīvās?  

Jā! Ja dzimumu līdztiesība jau no paša sākuma netiek ņemta vērā, pašreizējām globālajām problēmām nav 
ilgtspējīgu risinājumu. Ja tas apstiprināsies, dzimumu līdztiesības – un līdztiesības tās plašākā nozīmē – iekļaušana 
mūsu ārpolitikā un drošības politikā ir absolūta mana prioritāte, arī tāpēc, ka tai ir izšķiroša nozīme šīs politikas 
sekmīgā īstenošanā. Praksē es centīšos izveidot aliansi no attiecīgajiem komisāriem, kuru atbildības jomā ietilpst 
dzimumu līdztiesība un pilnvērtīgu iespēju nodrošināšana sievietēm un kuriem tā būtu jāintegrē viņu darbā.  

Kā tieši plānojat turpmāk īstenot ES Rīcības plānu par dzimumu līdztiesību un pilnvērtīgu iespēju nodrošināšanu 
sievietēm ES ārējā darbībā 2021.–2025. gadā (GAP III), un vai esat apņēmusies kopā ar attiecīgajiem komisāriem 
pieņemt GAP IV?  

Tā kā ES Dzimumu līdztiesības rīcības plāns III (GAP III) būs spēkā līdz 2027. gadam, tagad galvenā uzmanība ir 
jāpievērš tā īstenošanai. Tas jau ir ļāvis mums paātrināt progresu sieviešu tiesību veicināšanā un mūsu centienu 
saskaņošanā ar pašreizējo daudzgadu finanšu shēmu. Turpmākajā stratēģijā laikposmam pēc 2027. gada ir 
jānodrošina vēl ciešāka saikne starp sieviešu tiesībām un ES ārpolitiku un drošības politiku, kas saskaņota ar 
starptautisko sadarbību. Saskaņotība starp ES iekšējām un ārējām darbībām dzimumu līdztiesības jomā tiks 
nodrošināta arī ar dzimumu līdztiesības stratēģijas atjaunošanu 2025. gadā.  

Kādus pasākumus veiksiet, lai īstenotu un noteiktu par prioritāti ANO programmu sieviešu, miera un drošības 
jomā, jo īpaši attiecībā uz dzimumperspektīvas integrēšanu, un lai nodrošinātu sieviešu līdzdalību un līderību 
visos ar mieru un drošību saistītajos kontekstos?  

ANO Sieviešu, miera un drošības programma (SMD) kļūst arvien svarīgāka pašreizējās ģeopolitikas un kara un 
konfliktu pieauguma kontekstā. Sieviešu līdzdalība konfliktu risināšanā un miera veidošanas centienos ir būtiska 
ilgtspējīga miera nodrošināšanai. ES ir jāieņem skaidra un stingra nostāja, lai atbalstītu SMD programmas 
īstenošanu. No savas puses es sadarbošos ar EĀDD ekspertiem, tostarp ES vēstnieku dzimumu līdztiesības un 
dažādības jautājumos, lai veicinātu sieviešu līdzdalību un līderību visos ar mieru un drošību saistītajos kontekstos 
un diskusijās. Es strādāšu arī pie tā, lai uzlabotu mūsu sadarbību ar citām starptautiskām un reģionālām 
organizācijām šobrīdējās SMD programmas mērķu sasniegšanā. Raugoties nākotnē, mēs sāksim pārdomas par otro 
rīcības plānu attiecībā uz SMD, kurš būtu saskanīgs ar GAP III un integrēts tajā. Tas notiks paralēli pašreizējās 
programmas īstenošanai un partnerībā ar ģeogrāfiski daudzveidīgām valstu koalīcijām un pilsoniskās sabiedrības 
ieinteresētajām personām.  

Līdzīgā veidā es nodrošināšu, ka ES atbalsta uz cietušajiem un izdzīvojušajiem vērstas pieejas un pārejas 
tiesiskuma mehānismus, lai risinātu ar konfliktiem saistītās seksuālās vardarbības problēmu, tostarp ciešā 
sadarbībā ar ANO ģenerālsekretāra īpašā pārstāvja jautājumos par seksuālu vardarbību konfliktos biroju.  

Kā jūs plānojat vērsties pret sieviešu tiesību pārkāpumiem trešās valstīs, jo īpaši pret sieviešu dzimumorgānu 
kropļošanu un citām kaitīgām praksēm, un vai jūs turpināsiet atbalstīt sieviešu cilvēktiesību aizstāvjus, seksuālās 
un reproduktīvās veselības un ar to saistīto tiesību aizstāvjus un LGBTIQ+ tiesību aizstāvjus? Kā šajā sakarā 
plānojat sadarboties ar Eiropas Parlamentu un iesaistīt FEMM komiteju? 
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Lai gan uzskatu, ka izpratne par to, cik svarīgi ir novērst pārkāpumus, pasaulē šobrīd ir labāka nekā jebkad agrāk, 
cilvēktiesību realizācijā attiecībā uz sievietēm ir noticis ievērojams regress. 40 % sieviešu un meiteņu joprojām 
dzīvo valstīs, kurās diskriminācijas līmenis ir augsts vai ļoti augsts; 46 valstīs, kurās dzīvo 16 % no pasaules 
sieviešu kopskaita, vardarbību ģimenē neuzskata par noziedzīgu nodarījumu. Ja mani apstiprinās, es mudināšu 
Eiropas Savienību pilnībā izmantot savu instrumentu kopumu, lai vērstos pret dažādiem pārkāpumiem, tostarp 
mērķtiecīgi iesaistoties ES īpašajam pārstāvim cilvēktiesību jautājumos, īpašajiem sūtņiem un ES vēstniekam 
dzimumu līdztiesības un dažādības jautājumos.  

Izskaust konkrētas kaitīgas normas un paražas, to vidū sieviešu dzimumorgānu kropļošanu, joprojām būs svarīgs 
jautājums ES ārējā darbībā. Lai sasniegtu šo mērķi, es uzstāšu, ka ir jāīsteno starptautiskās saistības, tostarp 
pārskatatbildība, un tiekšos veidot spēcīgas koalīcijas daudzpusējos forumos. Es uzskatu, ka sadarbība ar FEMM 
komitejas locekļiem šajā jautājumā ir īpaši svarīga. Ikgadējais darbs saistībā ar Sieviešu statusa komisiju (CSW) ir 
atzinīgi vērtējama prakse, ko es ļoti vēlētos turpināt.  

ES joprojām tiek uzskatīta par pasaules līderi vērtību, cilvēktiesību un ilgtspējīgas attīstības jomā. Tas, vai mēs 
patiešām esam šis līderis, ir atkarīgs no tā, kā mēs šīs vērtības ievērojam praksē, tostarp no tā, kā mēs aizsargājam 
cilvēktiesību aizstāvjus, kad viņi veic savu svarīgo darbu. Cilvēktiesību aizstāvju, tostarp sieviešu cilvēktiesību 
aizstāvju (WHRD) un LGBTIQ tiesību aizstāvju, aizsardzība arī turpmāk būs ES ārējās cilvēktiesību politikas 
centrā. Viņi joprojām būs vieni no galvenajiem ES līdzekļu saņēmējiem. Labprātīgu viendzimuma attiecību 
vispārēja dekriminalizācija arī saglabāsies kā viens no mērķiem darbā, ko ES veic saistībā ar cilvēktiesībām. 
Sekojot šim Parlamenta aicinājumam, es vērtēšu arī to, kā mēs varam izmantot politiskos, diplomātiskos, 
sadarbības un tirdzniecības instrumentus šā mērķa sasniegšanai.  

Es redzu Eiropas Parlamenta pārliecinošos sasniegumus un sniegto atbalstu nediskriminācijas un visu līdztiesības 
jautājumu jomā. Tāpēc es jūs redzu kā ārkārtīgi svarīgu sabiedroto savā darbā šajā jomā, un es meklēšu veidus, kā 
mēs varam stratēģiskāk iesaistīties. 
 

 

 

Cilvēktiesību apakškomitejas uzdotie jautājumi 

11. Kādus konkrētus pasākumus plānojat veikt, lai nodrošinātu, ka starptautiskajā arēnā Savienības darbības 
stratēģiskais mērķis ir cilvēktiesību, demokrātijas un tiesiskuma veicināšana atbilstīgi Līguma par Eiropas 
Savienību 21. pantam, jo īpaši attiecībā uz cilvēktiesību īstenošanas vai ievērošanas nosacījumiem 
starptautiskajos nolīgumos, ES finanšu atbalstu un ES globālo cilvēktiesību sankciju režīmu? Vai jūs apņematies 
strādāt pie vēlēšanu integritātes aizsardzības, atjauninot ES pamatnostādnes par vēlēšanu atbalstu un pastiprinātu 
vēlēšanu novērošanu? Kāda, jūsuprāt, būs sadarbība ar Eiropas Parlamentu šajās jomās? 

 

Kādus konkrētus pasākumus plānojat veikt, lai nodrošinātu, ka starptautiskajā arēnā Savienības darbības 
stratēģiskais mērķis ir cilvēktiesību, demokrātijas un tiesiskuma veicināšana atbilstīgi Līguma par Eiropas 
Savienību 21. pantam, jo īpaši attiecībā uz cilvēktiesību īstenošanas vai ievērošanas nosacījumiem 
starptautiskajos nolīgumos, ES finanšu atbalstu un ES globālo cilvēktiesību sankciju režīmu?  

Saskaņā ar LES 21. pantu Savienības starptautiskās darbības virzītājspēks ir un būs principi, kuri ir iedvesmojuši 
tās izveidi, to vidū demokrātija, tiesiskums, universāls un nedalāms cilvēktiesību un pamatbrīvību princips, cilvēka 
cieņas neaizskaramība, vienlīdzības un solidaritātes princips, kā arī ANO Statūtu un starptautisko tiesību 
ievērošana. Tās ir ES pamatvērtības, un politikas pamatnostādnēs ir skaidri norādīts, ka viena no Komisijas 
prioritātēm būs sekmēt ES vērtības gan pašu mājās, gan ārvalstīs. Tas ir arī ES interešu jautājums: ES pilsoņu 
drošība ir atkarīga arī no tā, cik lielā mērā pārējā pasaulē tiek ievērota demokrātija un cilvēktiesības. Ja mani 
apstiprinās, es apņemos veicināt cilvēktiesības, demokrātiju un tiesiskumu ne tikai kā juridisku pienākumu saskaņā 
ar Līgumu, bet arī kā stratēģisku prioritāti. Darbs šajā jomā būs integrēts manā ciešā sadarbībā ar attiecīgajiem 
komisāriem, Padomi un dalībvalstīm, ES īpašo pārstāvi cilvēktiesību jautājumos un citiem ES īpašajiem 
pārstāvjiem, lai palielinātu ES rīcības efektivitāti cilvēktiesību un demokrātijas aizsardzībā un veicināšanā. Es 
centīšos arī ciešāk sadarboties ar starptautiskām organizācijām, trešām valstīm un pilsonisko sabiedrību.  
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Ja mani apstiprinās, es nodrošināšu, ka mēs pievēršamies cilvēktiesībām dialogā ar trešām valstīm. Mēs turpināsim 
sadarboties ar partneriem, lai atbalstītu un mudinātu viņus ievērot starptautiskos pienākumus cilvēktiesību jomā 
un sistemātiski veikt turpmākus pasākumus. Cilvēktiesības ir universālas vērtības, kas ir katra cilvēka cieņas 
neatņemama sastāvdaļa. Es uzdošu saviem dienestiem galvenajā mītnē un ES delegācijās strādāt ar trešām valstīm 
un atmaskot vēstījumus, kuros cilvēktiesības un demokrātija ir attēlotas kā “Rietumu” izgudrojums. Ja mani 
apstiprinās, es sadarbošos arī migrācijas ārējo aspektu jomā ar iekšlietu un migrācijas komisāru(-i) un citiem(-ām) 
attiecīgajiem(-ām) komisāriem(-ēm). Konkrētāk, es centīšos nodrošināt, ka ikreiz, kad migrācijas jautājumi ir daļa 
no mūsu visaptverošajām partnerībām, tiek garantēta pilnīga pamattiesību ievērošana.  

Es atzīstu Eiropas Parlamenta ieinteresētību nodrošināt, lai cilvēktiesību klauzulas ES nolīgumos būtu gan 
efektīvas, gan pielietojamas. ES brīvās tirdzniecības nolīgumi (BTN), kas noslēgti ar trešām valstīm kopš 
2009. gada, ir saistīti ar cilvēktiesību noteikumiem politiskajos pamatnolīgumos. Šīs klauzulas nosaka skaidras, 
savstarpēji saskaņotas prasības un nodrošina institucionālus kanālus regulāram dialogam par cilvēktiesībām, kā arī 
sadarbībai ar pilsoniskās sabiedrības dalībniekiem partnervalstīs. Lai gan ir paredzēta ES nolīgumu, tostarp 
tirdzniecības aspektu, apturēšana būtisku elementu klauzulu pārkāpumu gadījumos, to uzskata par galējo līdzekli. 
Dialogs vienmēr ir vēlamā pieeja, cik vien iespējams, kā atspoguļots debatēs ar ES dalībvalstīm. Mūsu 
tirdzniecības politikas ietvaros vispārējo preferenču shēmas (VPS) nosacījumi arī stimulē jaunattīstības valstis 
ievērot cilvēktiesības un aizsargāt vidi. Kā jūs zināt, Padome un Eiropas Parlaments vienojās par grozījumu spēkā 
esošajā VPS regulā, lai pagarinātu VPS shēmu uz laikposmu no 2024. līdz 2027. gadam, kamēr turpinās sarunas 
par pārskatīšanu.  

 

Svarīgs mūsu cilvēktiesību instrumentu kopuma elements joprojām būs 2020. gadā izveidotais globālais 
cilvēktiesību sankciju režīms (GHRSR). Kopš 2024. gada oktobra tas ticis piemērots 117 fiziskām un 
33 juridiskām personām. Sankcijas būtu jāskata nevis izolēti, bet gan kā daļa no plašākas politiskās pieejas. 
Ierobežojošu pasākumu piemērošana pret fiziskām personām, juridiskām personām un struktūrām, tostarp valsts 
un nevalstiskiem dalībniekiem, kas ir iesaistīti nopietnos cilvēktiesību pārkāpumos un aizskārumos vai ir saistīti 
ar tiem, arī ir spēcīgs vēstījums potenciālajiem pārkāpējiem. Šajā ziņā šim instrumentam ir arī preventīva funkcija. 
Ja mani apstiprinās, es nevilcināšos ierosināt jaunus sarakstus, kad mēs pamanīsim cilvēktiesību pārkāpumus un 
aizskārumus, ko izdarījušas fiziskas un juridiskas personas vai struktūras jebkur pasaulē.  

ES finansiālā palīdzība cilvēktiesībām un demokrātijai ir būtiska un izšķiroši svarīga, lai mūsu darbs šajā jomā 
būtu efektīvs. Izmantojot tematisko programmu “Cilvēktiesības un demokrātija”, ES atbalsta tās Rīcības plāna 
cilvēktiesību un demokrātijas jomā īstenošanu. Tas ietver plašu projektu klāstu, kas cita starpā veicina politisko 
un pilsonisko līdzdalību, neatkarīgus medijus un mediju plurālismu, korupcijas apkarošanu, kā arī cīņu pret 
nesodāmību un spīdzināšanas izskaušanu. ES ir arī nozīmīgs neatliekama atbalsta sniedzējs apdraudētajiem 
cilvēktiesību aizstāvjiem. Atbalsts demokrātijai un labai pārvaldībai ir integrēts arī divpusējā sadarbībā, kurā 
resursi ir ievērojami lielāki. Turklāt stratēģija Global Gateway sniedz atbalstu infrastruktūras projektiem, 
vienlaikus nodrošinot, ka partnervalstis ievēro tiesiskumu un augstus cilvēktiesību, sociālo un darba ņēmēju tiesību 
standartus, jo īpaši, ja šie projekti ietekmē vietējās kopienas, kā tas ir, piemēram, ieguves rūpniecības gadījumā. 
Tā tas būs arī turpmāk. 

Vai jūs apņematies strādāt pie vēlēšanu integritātes aizsardzības, atjauninot ES pamatnostādnes par vēlēšanu 
atbalstu un pastiprinātu vēlēšanu novērošanu? 

ES vēlēšanu novērošana ir praktisks un efektīvs ārpolitikas instruments, kam joprojām ir būtiska nozīme ES 
demokrātijas atbalsta politikā un stratēģijās. Tas ir lielisks piemērs iestāžu sadarbībai, jo tas ir izcils Eiropas 
Parlamenta, EĀDD un Komisijas komandas darba rezultāts. Vēlos izmantot šo izdevību un uzslavēt to godājamo 
deputātu apņēmību, kuri ir bijuši galvenie novērotāji vai dalībnieki Eiropas Parlamenta vēlēšanu novērošanas 
misijās un kuru darbs ir nodrošinājis, ka ES vēlēšanu novērošanas misijas ir bijušas sekmīgas.  

Paziņojums par ES palīdzību vēlēšanās un to novērošanu tika publicēts 2000. gadā. Neskarot turpmāko kolēģijas 
diskusiju vai lēmumu rezultātus, es apsvēršu un apspriedīšu iespēju nākamā pilnvaru termiņa laikā nākt klajā ar 
jaunu paziņojumu. Tas ļautu mums atkārtoti apstiprināt vēlēšanu novērošanas kā instrumenta nozīmi, apstiprināt, 
ka ES sniegtais vēlēšanu atbalsts ir svarīgs demokrātijas veicināšanas instruments, un novērtēt, vai ir vajadzīgi 
kādi pielāgojumi, lai labāk atspoguļotu pašreizējās problēmas vēlēšanu procesos. Savukārt ES vēlēšanu 
novērošanas rokasgrāmata pēdējo gadu laikā ir regulāri atjaunināta. Tās ceturtajam izdevumam vajadzētu būt 
gatavam publicēšanai 2025. gadā. 
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Kāda, jūsuprāt, būs sadarbība ar Eiropas Parlamentu šajās jomās? 

Eiropas Parlaments ir nozīmīgs partneris cilvēktiesību un demokrātijas veicināšanā pasaulē ar konkrētām 
darbībām, tostarp steidzamām debatēm, gada ziņojumu par cilvēktiesībām un demokrātiju, vēlēšanu novērošanas 
misijām, valstu apmeklējumiem, Saharova balvu un citām politiskām darbībām.  

Mūsu partnerība ir stabila, bet mēs to varam padarīt stiprāku, un mums tas būtu jādara. Ja mani apstiprinās, es 
plānoju regulāri sadarboties ar Parlamentu. Es arī apņemos nodrošināt, ka Parlaments mutiski vai rakstiski saņem 
informāciju par mūsu politiskajiem un cilvēktiesību dialogiem un citām svarīgām sanāksmēm. 

ES Rīcības plāns cilvēktiesību un demokrātijas jomā, kurā sniegts ceļvedis attiecībā uz cilvēktiesībām ES 
ārpolitikā, ir pagarināts līdz 2027. gadam. Es ar nepacietību gaidu Eiropas Parlamenta viedokli ne tikai par tā 
īstenošanu, bet arī par nākamā posma prioritātēm. 
 

Drošības un aizsardzības apakškomitejas uzdotie jautājumi 

12. Stratēģisko kompasu sāka īstenot neilgi pēc Krievijas agresijas kara pret Ukrainu un laikā, kad pasliktinājās 
drošības situācija ES kaimiņvalstīs un citās valstīs. Vai uzskatāt, ka ir nepieciešams pārskatīt Stratēģisko kompasu, 
tostarp veikt draudu analīzi un pētīt dalībvalstu ievainojamības un trūkumus saistībā ar to spējām un resursiem? 
Pilnvarojuma vēstulēs ir minēta apņemšanās, ka jūs un aizsardzības un kosmosa komisārs sagatavosiet balto 
grāmatu par Eiropas aizsardzības nākotni. Kādai saiknei (ja tādai jābūt) būtu jāpastāv starp to un satvariem, kas 
noteikti Stratēģiskajā kompasā un NATO stratēģiskajā koncepcijā? Kā jūs iesaistīsiet Eiropas Parlamentu visās 
šajās stratēģiskajās un politikas iniciatīvās, lai ņemtu vērā Parlamenta viedokli un uzlabotu ar Eiropas 
aizsardzību saistīto iniciatīvu un lēmumu demokrātisko pārraudzību? 

 

Stratēģisko kompasu sāka īstenot neilgi pēc Krievijas agresijas kara pret Ukrainu un laikā, kad pasliktinājās 
drošības situācija ES kaimiņvalstīs un citās valstīs. Vai uzskatāt, ka ir nepieciešams pārskatīt Stratēģisko kompasu, 
tostarp veikt draudu analīzi un pētīt dalībvalstu ievainojamības un trūkumus saistībā ar to spējām un resursiem?  

Stratēģiskais kompass kopš 2022. gada ir rādījis ceļu Eiropas Savienībai tās drošības un aizsardzības politikas 
stiprināšanas centienos. ES ir īstenojusi jēgpilnas darbības šo mērķu sasniegšanai. Krievijas nelikumīgais un 
neprovocētais iebrukums Ukrainā un straujā apdraudējumu pastiprināšanās ir radījuši steidzamības sajūtu. Esmu 
to pieredzējusi savā iepriekšējā premjerministres un Eiropadomes locekles amatā. Eiropā pastāv vienota izpratne, 
ka Eiropas Savienībai ir jādara vairāk, labāk un ātrāk mūsu un pasaules drošības un aizsardzības labā.  

Šī politiskā griba jau ir pārvērtusies rīcībā, un Stratēģiskā kompasa īstenošanas sasniegumi ir pārliecinoši: 

- ES un tās dalībvalstis sniedza vēl nepieredzētu militāro atbalstu Ukrainai; 

- Ukrainā, Moldovas Republikā un Sarkanajā jūrā tika sāktas jaunas civilās un militārās misijas un 
operācijas;  

- tika būtiski pastiprinātas ES partnerības ar NATO un stratēģiskajiem partneriem; 

- tika izstrādātas jaunas stratēģijas un rīki, lai labāk risinātu drošības un aizsardzības problēmas jūras, 
kosmosa un kiberjomā; 

- tika pastiprināti ES instrumenti hibrīddraudu, kiberuzbrukumu un ārvalstu īstenotas informācijas 
manipulācijas un iejaukšanās apkarošanai; 

- tika organizētas pirmās ES militārās mācības reāllaikā; 

- tika izstrādātas vairākas svarīgas jaunas iniciatīvas, lai stiprinātu Eiropas aizsardzības tehnoloģisko un 
industriālo bāzi.  

Paveikts ir daudz, tomēr vēl ir daudz darāmā. Mēs joprojām nedarām pietiekami un nesasniedzam pietiekamus 
rezultātus. Mums jādara viss iespējamais, lai palīdzētu Ukrainai uzvarēt karā pret Krieviju. Mums ir jānodrošina, 



 

  – 20 –  

ka mūsu stratēģijas un rīkkopas sniedz konkrētus rezultātus. Mums ir jāuzlabo mūsu aizsardzības gatavība un vēl 
vairāk jāstimulē dalībvalstu centieni kopīgi plānot, attīstīt, iepirkt un ekspluatēt militārās spējas un veidot 
aizsardzības rūpniecību, kas spēj nodrošināt rezultātus. Mums ir jānovērš kritiskie spēju trūkumi un jāapzina to 
finansēšanas iespējas. 

Eiropai ir jānodrošina līdzekļi, lai sevi aizstāvētu un aizsargātu un atturētu iespējamos pretiniekus. Lai izprastu 
strauji mainīgo apdraudējumu situāciju un atbilstoši reaģētu, es uzskatu, ka steidzami ir vajadzīga jauna 
apdraudējumu analīze. Ja mani apstiprinās, es, ņemot vērā šo jauno novērtējumu par problēmām, ar kurām saskaras 
ES, kā arī Stratēģiskā kompasa darbību īstenošanas stāvokli, esmu gatava kopā ar Padomi un dalībvalstīm apsvērt 
jaunus konkrētus veidus, kā palielināt mūsu mērķu vērienīgumu drošības un aizsardzības jomā, arī saistībā ar Balto 
grāmatu par Eiropas aizsardzības nākotni un nākamo Savienības krīžgatavības stratēģiju. 

Pilnvarojuma vēstulē ir minēta apņemšanās, ka jūs un aizsardzības un kosmosa komisārs sagatavosiet balto 
grāmatu par Eiropas aizsardzības nākotni. Kādai saiknei (ja tādai jābūt) būtu jāpastāv starp to un satvariem, kas 
noteikti Stratēģiskajā kompasā un NATO stratēģiskajā koncepcijā?  

Stratēģiskais kompass, kas apspriests un saskaņots ar dalībvalstīm, ir bijis būtisks instruments, un tas turpinās rādīt 
mums ceļu centienos stiprināt ES drošības un aizsardzības politiku. Tomēr, tā kā problēmu un iniciatīvu ziņā ir 
aizsācies jauns posms, mums ir steidzami jāveic drosmīgāki pasākumi, lai uzlabotu Eiropas aizsardzību un ļautu 
izveidot īstenu Eiropas aizsardzības savienību. Ja mani apstiprinās, tieši to es kopā ar aizsardzības un kosmosa 
komisāru(-i) un sava Eiropas Aizsardzības aģentūras vadītājas amata ietvaros plānoju ierosināt Baltajā grāmatā.  

Cita starpā pamatojoties uz Stratēģisko kompasu un Eiropas aizsardzības industriālo stratēģiju, Baltajā grāmatā 
būtu jāizklāsta politiskais mērķis palielināt ES aizsardzības gatavību, kā arī dalībvalstu gatavību un veidot īstenu 
Eiropas aizsardzības savienību. Kopā ar aizsardzības un kosmosa komisāru(-i) mēs izstrādāsim šo jauno pieeju 
aizsardzībai, apzinot investīciju vajadzības, kritisko spēju nepietiekamību un finansēšanas iespējas. Mums ir 
jāsniedz dalībvalstīm labāks atbalsts to bruņoto spēku pilna aizsardzības spēju spektra kopīgai izstrādei, iegādei 
un uzturēšanai, sagatavojot tās vissarežģītākajiem militārajiem apstākļiem. Mums ir arī jāuzlabo saikne starp ES 
līmeņa aizsardzības rūpniecības politiku un valstu prioritātēm iepirkuma un spēju attīstības jomā un jāturpina 
nodrošināt sadarbspēju un saskaņotību ar NATO. Mums būtu jāpievēršas tam, kā ES var atbalstīt dalībvalstis to 
saistību izpildē, tostarp NATO kontekstā, piemēram, palīdzot novērst spēju nepietiekamību. Baltajā grāmatā būtu 
jāparedz skaidras pamatnostādnes un posmi šo mērķu sasniegšanai.  

Stratēģiskais kompass un Eiropas aizsardzības industriālā stratēģija jau pilnībā atbilst NATO stratēģiskajai 
koncepcijai, un arī Baltajā grāmatā mēs turpināsim izmantot tādu pašu pieeju. Spēcīgāka ES nozīmē spēcīgāku 
NATO. Ja mani apstiprinās, es izvirzīšu par prioritāti turpmāku ES stratēģiskās partnerības ar NATO uzlabošanu, 
pilnībā ievērojot iekļautības un savstarpīguma principus un ES lēmumu pieņemšanas autonomiju, kas ir būtiski 
mūsu vispārējai drošībai. 

Kā jūs iesaistīsiet Eiropas Parlamentu visās šajās stratēģiskajās un politikas iniciatīvās, lai ņemtu vērā 
Parlamenta viedokli un uzlabotu ar Eiropas aizsardzību saistīto iniciatīvu un lēmumu demokrātisko pārraudzību?  

Esmu pateicīga par Eiropas Parlamenta pastāvīgo iesaisti un stingro atbalstu mūsu centieniem stiprināt ES lomu 
drošības un aizsardzības jomā. Eiropas Parlamenta atbalsts ir ļoti svarīgs, lai pilnībā un sekmīgi īstenotu AP/PV 
divējādās funkcijas. Ja mani apstiprinās, es turpināšu aktīvu un pārredzamu informācijas apmaiņu, jau no paša 
sākuma iesaistīšu Parlamentu un nodrošināšu, ka tā nostājas tiek uzklausītas visos jautājumos, kas ir svarīgi Ārlietu 
komitejai (AFET), arī Drošības un aizsardzības apakškomitejai (SEDE) un Cilvēktiesību apakškomitejai (DROI). 
Tas ietvertu regulāru jaunākās informācijas sniegšanu atbilstošā formātā. 
 
 


